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Z OBECNÍHO ÚŘADU

Vážení spoluobčané, 
otvíráte letošní 3. číslo Deštníku, které je zároveň posledním 
číslem volebního období 2010-2014 a tak bychom rádi zreka-
pitulovali uplynulé období:

 2010 – 2011
– Projekt intenzifi kace ČOV, vybudováno za přispění dotace SFŽP
– Rozšíření mateřské školy, z vlastních prostředků obce
– Vydal se nový územní plán, z vlastních prostředků obce
– Sklářská stezka „S Kačenkou po stopách sklářů“, vybudováno za přispění dotace 

Euroregionu Glacensis v rámci CZ-PL spolupráce
– V roce 2011 se naše škola rozšířila o detašovaná pracoviště Orlické Záhoří a Olešnice 

v Orlických horách

 2012
– Oprava odvodnění MK v sídlišti RD pod kostelem, komunikace čp. 350-376, vybudo-

váno za přispění dotace z Programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje
– Turistická mozaika Orlických hor – v rámci tohoto projektu byl vybudován přístře-

šek u Masarykovy chaty na Šerlichu včetně panoramatické vyhlídkové mapy a vyba-
vení, za přispění dotace Euroregionu Glacensis v rámci CZ-PL spolupráce

– Orlicko-horská kulturní mozaika – v rámci tohoto projektu byla opravena pec, pro-
běhl seminář českých a polských sklářů, vydal se sborník a v návaznosti na to pro-
běhla akce Tavení skla dřevem

– Herní prvky pro volnočasové aktivity – vybavení dětského hřiště, za přispění dotace 
SZIF

 2013
– Zpracování projektové dokumentace a podání žádosti o dotaci na opravu chodníků, 

bohužel jsme nebyli úspěšní, ale dokumentace je zpracovaná a připravená pro další 
příležitosti

– Nákup traktoru, z vlastních prostředků obce
– Rozšíření sběrných míst tříděného odpadu
– Bezpečné branky, zakoupené ve spolupráci s obcemi v DSO Region Orlické hory, za 

přispění dotace z nadace ČEZ
– Začala se připravovat projektová dokumentace na cyklostezku 
 (Lanový park – Jedlová) s možností dalšího prodloužení na Mnichovou
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– Podána žádost o dotaci na opravu veřejného osvětlení v Zákoutí, bohužel neúspěšně
– Zakoupení betlému

 2014
– Osazení dopravních značek ve spolupráci s obcemi v DSO Region Orlické hory, za 

přispění dotace z programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje
– Projektová dokumentace na Intenzifi kaci vodojemu, připravená k žádosti o dotaci
– Demolice objektu čp. 126
– Nákup vyprošťovacího zařízení pro jednotku JPO, za přispění dotace z Královéhra-

deckého kraje
– Projekt „Kvalitní úprava běžeckých tras na česko-polské hranici“, v rámci tohoto 

projektu bude také zakoupena rolba na úpravu běžeckých tratí. Projekt je v současné 
době v realizaci, za přispění dotace v rámci CZ-PL spolupráce

– Nákup komunální techniky

 Připravované projekty
– Výstavba rozhledny na Velké Deštné, ve spolupráci s vlastníkem pozemku
– Přestavba objektu čp. 132, připravena architektonická studie k veřejnému projedná-

vání s občany obce
– Prověřování možnosti využití pozemku p. č. 116/1 v k. ú. Jedlová v Orlických horách 

k vybudování rekreační odpočinkové zóny s biotopy vhodnými pro koupání
– Projekt cyklostezky
– Oprava chodníků
– Komunikace k DPS
– Oprava domů čp. 432, 433

V uplynulém období byl také zpracován pasport místních a účelových komunikací, na 
základě kterého se podařilo získat bezúplatně pozemky pod komunikacemi od pozem-
kového fondu, dále probíhá vykupování pozemků pod komunikacemi od fyzických 
osob. Podařilo se také 90% pozemků pod stavbami Vak a stavby samotné (vodojem, 
vrt, ČOV) získat do vlastnictví obce.
 Každý rok také obec žádá o dotaci na Tavení skla dřevem a dotaci na zajištění akce-
schopnosti jednotky JPO.
 Byla založena tradice rozsvícení vánočního stromu.
 Bohužel, co se nám nepodařilo, byla stabilizace školy. 
 Toto je tedy krátká rekapitulace uplynulého období. Rádi bychom popřáli nově zvo-
leným zastupitelům aktivní účast občanů na dění v obci. Aby se zajímali o to, co se děje, 
navštěvovali veřejná zasedání zastupitelstva. 

 Odstupující zastupitelstvo
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Zastupitelstvo obce jednalo
 Výpis usnesení ze 49. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách 

ze dne 27. června 2014

Usnesení č. 1/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určuje ověřo-
vatele zápisu Ing. Jiřího Berana a Arpáda Lörincze, zapisovatelku Lenku Zábranskou.

Usnesení č. 2/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
program zasedání.

Usnesení č. 3/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na vědo-
mí informaci týkající se pozemku parc. č. 180 v k. ú. Jedlová v Orlických horách zasla-
nou Tomášem Hejdukem.
Žádost bude zařazena do evidence žádostí o koupi pozemků.

Usnesení č. 4/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
uzavření darovací smlouvy XXXX na pozemek parc. č. 645/3 v k. ú. Deštné v Orlic-
kých horách o výměře 288 m2.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 5/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
zrušení věcného předkupního práva na pozemek parc. č. 645/2 v k. ú. Deštné v Orlic-
kých horách XXXX.

Usnesení č. 6/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
pronájem nebytových prostor v Deštném v Orlických horách čp. 164, od 1. 7. 2014 Ale-
ně Havlíčkové, XXXX, bytem čp. 432, 517 91  Deštné v Orlických horách, za účelem 
zřízení a provozování nehtového studia a pedikúry. Roční nájemné je stanoveno ve 
výši 4.000 Kč.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku a místostarostu 
uzavřením nájemní smlouvy.

Usnesení č. 7/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Smlouvu o postoupení pohledávky uzavřenou s Ing. Miloslavem Ječným, XXXX, by-
tem Zahradní 62, 507 11 Valdice.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 8/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
zprávu o hospodaření VaK za rok 2013 a úhradu příspěvku ve výši 157.764,40 Kč fi rmě 
IVK Group s. r. o., IČ 27445547.    
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Usnesení č. 9/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na vědo-
mí informace týkající se plánu obnovujících oprav dle provozní smlouvy.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách žádá provozovatele o předložení návr-
hu plánu obnovujících oprav do 31. 8. 2014. 

Usnesení č. 10/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
příkazní smlouvu č. 120084/2014 uzavřenou s fi rmou Ekologický rozvoj a výstavba 
s.r.o., IČ 27504514, se sídlem nám. Československé armády 37, 551 01 Jaroměř.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy, 
do které bude doplněna výpovědní lhůta ze strany příkazce Obce Deštné v Orlických 
horách. 

Usnesení č. 11/49/2014  – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je nabídku fi rmy Regional Development Agency, IČ 70157855, se sídlem Panská 1492, 
516 01 Rychnov nad Kněžnou na komplexní organizaci výběrového řízení a ekonomicko-
administrativní řízení projektu „Kvalitní úprava běžeckých tras na česko-polské hranici“.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 12/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
komisi ve složení: Alena Křížová, Ing. Jiří Beran, Ing. Petr Prouza, Martin Struhař pro 
přípravu specifi kace na zadání výběrového řízení k projektu „Kvalitní úprava běžec-
kých tras na česko-polské hranici.“

Usnesení č. 13/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
prověření možnosti průtočné nádrže nebo biologického koupaliště na pozemku parc. č. 
116/1 v k. ú. Jedlová v Orlických horách projektantem Ing. Zdeňkem Šlitrem z Dobrušky.

Usnesení č. 14/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
úhradu nákladů Euroregionu Glacensis, se sídlem Panská 1492, 516 01 Rychnov nad 
Kněžnou na zpracování projektového záměru – rozhledna na katastru obce v rámci 
projektu „Česko-polská hřebenovka“ ve výši 5.000 Kč + DPH. 

Usnesení č. 15/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
uzavření smlouvy o smlouvě budoucí kupní na nákup pozemku na výstavbu rozhledny 
na katastru obce Deštné v Orlických horách.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 16/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
vyhlášení soutěže na výstavbu rozhledny na katastru obce Deštné v Orlických horách.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku a místostarostu za-
jištěním této soutěže.
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Usnesení č. 17/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
vypracování architektonické studie na přestavbu čp. 132 Deštné v Orlických horách 
fi rmou BITTNER architects spol s. r. o., IČ 28792289 se sídlem Opočenská 436, 
518 01 Dobruška dle předložené nabídky v celkové výši 54.000 Kč + DPH. 
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy o dílo.

Usnesení č. 18/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Základní škole a Mateřské škole Deštné v Orlických horách, IČ 75015919 možnost 
otevření dvou tříd mateřské školy při podlimitním počtu dětí s tím, že se zřizovatelem 
bude vždy po zápisu v aktuálním školním roce, před vydáním rozhodnutí o přijetí, pro-
jednán aktuální počet dětí na následující školní rok.

Usnesení č. 19/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Základní škole a Mateřské škole Deštné v Orlických horách, IČ 75015919, uzavření 
smlouvy o výpůjčce s Mgr. Hanou Brychtovou na piano umístěné v mateřské škole. 

Usnesení č. 20/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schva-
luje Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti 
a smlouvu o právu provést stavbu číslo IV-12-2012397/vb/1, název stavby „Deštné 
v Orlických horách, 644/21, Umlauf-knn“.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 21/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci „Lyžařský svah Šerlišský Mlýn technické zasněžo-
vání“, projektant SNOWPLAN, spol. s r. o. Valdštejnská 7, 514 01 Jilemnice.

Usnesení č. 22/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci „RD Petra Prouzy a Michaely Týnecké novostav-
ba rodinného domu“, projektant Ing. arch. Oldřich Bittner a Ing. Klára Bittnerová, 
Opočenská 436, 518 01 Dobruška.

Usnesení č. 23/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci „Stavební úpravy a přístavby rodinného domu čp. 
222 v obci Deštné v Orlických horách, okres Rychnov nad Kněžnou, kraj Královéhra-
decký“, projektant Ing. Miroslav Netík, Kounov-Rozkoš čp. 51, 518 01 Dobruška.

Usnesení č. 24/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je projektovou dokumentaci na akci „Stavba ovčínu, slepičárny a přípravny krmiv na 
pozemku pč. 195 v kat. území Jedlová v O. h., obec Deštné v Orlických horách, okres 
Rychnov n. K., kraj Královéhradecký“, projektant Ing. Miroslav Netík, Kounov-Rozkoš 
čp. 51, 518 01  Dobruška za podmínky, že nebude vybudován velkokapacitní chov slepic.
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Usnesení č. 25/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
nové umístění penzionu na pozemku st. č. 7 v k. ú. Jedlová v Orlických horách. Souhlas 
se stavbou bude vydán po předložení projektové dokumentace.

Usnesení č. 26/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci „Odpočívadlo u sociálního zázemí SKI KLUBU na parc. č. 
2468/1 v k. ú. Deštné v Orl. horách“, projektant Ing. Ludmila Fléglová, Opočenská 436, 
518 01  Dobruška za podmínky, že bude vydáno souhlasné stanovisko zpracovatelem ÚP.

Usnesení č. 27/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci „Rodinný dům na p. p. č. 2241/14 v Deštném v Or-
lických horách – Plasnicích“, projektant Ivan Školník, Belveder 120, 518 01 Dobruška.

Usnesení č. 28/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách neschvaluje 
zařazení požadavku na pozemek parc. č. 142/4 v k. ú. Jedlová v Orlických horách do 
změny č. 2 územního plánu.

Usnesení č. 29/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
přijetí nového člena JSDH Ladislava Štěpána, XXXX, bytem Deštné v Orlických ho-
rách čp. 237 od 1. 7. 2014.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku uzavřením dohody 
o členství v JSDH.

Usnesení č. 30/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje 
komisi ve složení Alena Křížová, Petr Verner a Petr Hájek přípravou poptávkového ří-
zení na vyprošťování, včetně výběru nejvhodnější nabídky.

Usnesení č. 31/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí 
s ukončením nájmu bytu v čp. 125 k 31. 7. 2014 s nájemcem Josefem Hepnarem. 
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku a místostarostu pro-
věřením možnosti ponechání sklepních prostor v dalším užívání Josefem Hepnarem. 
 
Usnesení č. 32/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
úhradu úprav v bytě v čp. 125, nájemce Josef Hepnar, jmenovitě krbu a komínu v celko-
vé částce 20.000 Kč s tím, že bude předložena platná revizní zpráva na komín. 

Usnesení č. 33/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Jaroslavu Karbanovi ml. umístění domečku pro děti na pozemku parc. č. 116/2 v k. 
ú. Jedlová v Orlických horách o rozměrech max. 2x2,5 m se štítovou výškou do max. 
3 m za podmínky, že se nebude jednat o stavbu trvalou a náklady spojené s výstavbou 
a likvidací budou nákladem pana Jaroslava Karbana ml. 
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Usnesení č. 34/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schva-
luje poskytnutí fi nančního příspěvku ve výši 2.000 Kč Farní charitě Dobruška, 
IČ 73635391, se sídlem Kostelní 259, 518 01 Dobruška s tím, že prostředky budou 
použity na nákup zdravotních pomůcek nebo služby osobní asistence, nikoli přímou 
fi nanční pomoc v nouzi.

Usnesení č. 35/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
zápočet nákladů na úhradu dlažby v nebytových prostorech čp. 133 paní Evě Perné 
dle předložených dokladů. Přepočet na korunu bude proveden dle kurzu ČNB v den 
nákupu. 

Usnesení č. 36/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
umístění dočasné stavby dřevěného přístřešku – garáže na pozemku parc. č. 687/9 
v k. ú. Deštné v Orlických horách o. s. Velká Deštná, IČ 27020924. Souhlas s umístě-
ním se vydává na dobu 5 let. Po uplynutí této doby bude k případnému souhlasu stano-
vena 6 měsíční výpovědní lhůta.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 37/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
konání akce Slavnosti ohně a nití v areálu muzea, včetně využití stanů, setů a odvozu 
odpadu. Obec Deštné v Orlických horách ani muzeum Deštné v Orlických horách ne-
bude hradit případnou fi nanční ztrátu z akce.

Usnesení č. 38/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
konání akce Zvonečkový jarmark aneb Slavnosti zvonkohry za podmínky, že bude za-
chován volný průjezd i průchod po všech komunikacích. 

Usnesení č. 39/49/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje li-
kvidaci odpadu z akce Zvonečkový jarmark aneb slavnosti zvonkohry na náklady obce 
s tím, že si žadatel odveze vytříděný odpad na sběrný dvůr na své náklady.

 Výpis usnesení z 50. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách 
ze dne 28. července 2014

Usnesení č. 1/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určuje ověřo-
vatele zápisu Ing. Jiřího Berana a Martina Struhaře, zapisovatelku Lenku Zábranskou.

Usnesení č. 2/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
program zasedání.
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Usnesení č. 3/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
úpravu rozpočtu k 17. 7. 2014. 

Usnesení č. 4/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje 
starostku svoláním schůzky se zástupcem nájemců nemovitosti na pozemku st. 313 
a přilehlém pozemku parc. č. 220/2 v k. ú. Deštné v Orlických horách v termínu od 
20. 8. 2014, nejpozději však do 31. 8. 2014.  

Usnesení č. 5/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
prodloužení nájemní smlouvy na dobu neurčitou k bytu č. 5 v čp. 433 v Deštném v Or-
lických horách XXXX.

Usnesení č. 6/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
přijetí investiční dotace na „Nákup hydraulického vyprošťovacího zařízení“ ve výši 
165.700 Kč.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem Smlouvy 
o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje č. 14RRD01-0007.

Usnesení č. 7/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
fi rmy, které budou obeslány v rámci zakázky „Nákup hydraulického vyprošťovacího 
zařízení“ – LUCAS, WEBER, HOLMATRO.

Usnesení č. 8/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schva-
luje Výzvu k podání nabídky a prokázání kvalifi kace a Zadávací dokumentaci dle 
zákona č. 137/2006 Sb. na „Nákup a dodávku rolby“ realizované v rámci projek-
tu „Kvalitní úprava běžeckých tras na česko-polské hranici“, reg. číslo projektu 
CZ.3.22/2.2.00/14.04220.

Usnesení č. 9/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje ko-
misi pro otevírání obálek a posuzování nabídek na „Nákup a dodávku rolby“ realizo-
vané v rámci projektu „Kvalitní úprava běžeckých tras na česko-polské hranici“, reg. 
číslo projektu CZ.3.22/2.2.00/14.04220, ve složení:
Člen:  1. Křížová Alena  Náhradník:  1. Lörincz Arpád
 2. Ing. Beran Jiří    2.  Ing. Kotyzová Eva
 3. Ing. Prouza Petr   3. Pásler Jan
 4. Struhař Martin    4. Verner Petr
 5. Krejčí David    5. Pavlišta Miroslav

Usnesení č. 10/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
příspěvek na akci „Kačenčino loučení s létem, ve výši do 10.000 Kč. 
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Usnesení č. 11/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Základní škole a Mateřské škole Deštné v Orlických horách, IČ 75015919, vyřazení 
majetku převedeného z obce ve výši 60.512 Kč a majetku nakoupeného příspěvkovou 
organizací ve výši 37.095 Kč, dle přiloženého seznamu. 

Usnesení č. 12/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje 
Ing. Petra Prouzu a Arpáda Lörincze  namátkovou kontrolou majetku školy dle inven-
turních seznamů dne 30. 7. 2014. 

Usnesení č. 13/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách ruší usne-
sení č. 20/49/2014.

Usnesení č. 14/50/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy zřízení věcného břemene – služebnosti a smlou-
vu o právu provést stavbu číslo IV-12-2012397/vb/1, název stavby „Deštné v Orlických 
horách, 644/21, Umlauf-knn“, kde délka věcného břemene bude činit 10 m (viz přílo-
ha, situační plánek). Kabel bude uložen dle parametrů uložení v cestě.

 Výpis usnesení z 51. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách 
ze dne 29. srpna 2014

Usnesení č. 1/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určuje ověřova-
tele zápisu Ing. Jiřího Berana a Ing. Evu Kotyzovou, zapisovatelku Lenku Zábranskou.

Usnesení č. 2/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
program zasedání.

Usnesení č. 3/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje zá-
měr směny pozemku o výměře 1056 m2 odděleného z pozemku parc. č. 660/1 v k. ú. 
Deštné v Orlických horách dle předloženého návrhu GP.

Usnesení č. 4/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na vě-
domí žádost XXXX o prodej pozemku parc. č. 876/8 v k. ú. Deštné v Orlických horách 
s tím, že záměr bude zveřejněn až po dokončení opravy účelové komunikace vedené 
v pasportu místních a účelových komunikacích pod číslem ÚK 35.

Usnesení č. 5/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje ná-
jemní smlouvu na pronájem nemovitosti na pozemku st. č. 313 a pozemku st. č. 313 
a pozemku parc. č. 220/2 vše v k. ú. Deštné v Orlických horách XXXX na dobu určitou 
do 31. 12. 2030 a roční nájemné 1.500 Kč.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.
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Usnesení č. 6/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
prodloužení nájemní smlouvy k bytu č. 13 v čp. 433 v Deštném v Orlických horách 
XXXX na dobu neurčitou.

Usnesení č. 7/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je prodloužení nájemní smlouvy k bytu č. 3 v čp. 433 v Deštném v Orlických horách 
XXXX o 1 rok – do 31. 10. 2015.

Usnesení č. 8/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je zveřejnění nabídky pronájmu bytu 3+1 v čp. 125 nad školní jídelnou na období do 
15. 8. 2015 za základní nájemné.

Usnesení č. 9/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
přidělení bytu v půdní vestavbě ZŠ a MŠ Deštné v O. h. XXXX na dobu pracovního 
poměru v ZŠ a MŠ Deštné v O. h.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem nájemní 
smlouvy.

Usnesení č. 10/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na 
vědomí předložený plán obnovujících oprav a jejich realizace, plán obnovy a varianty 
řešení vývoje hospodaření Vak za 1. pololetí roku 2014.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku svoláním schůzky s 
provozovatelem Vak v termínu 11. 9. 2014 v 17 h.

Usnesení č. 11/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na vě-
domí předloženou architektonickou studii využitelnosti objektu čp. 132 s tím, že s tou-
to studií budou seznámeni občané obce a bude jim dán prostor k diskusi (vyjádření) 
nejpozději do 31. 1. 2015.

Usnesení č. 12/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na vě-
domí informace o nákladech na opravu komunikace ÚK 35 a ukládá starostce a mís-
tostarostovi seznámit s rozpočtem chalupáře nejpozději do 2. 9. 2014 tak, aby výsledek 
mohli zastupitelé projednat na schůzce 11. 9. 2014.

Usnesení č. 13/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
úhradu nákladů na opravu účelové komunikace ÚK 45 (pozemek parc. č. 2452 v k. ú. 
Deštné v Orlických horách) v max. výši 10.000 Kč. 

Usnesení č. 14/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
úpravu rozpočtu k 28. 8. 2014.
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Usnesení č. 15/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je projektovou dokumentaci na akci „Objekt k rekreaci na pozemku parc. č. 254/3 
v kat. úz. Jedlová v Orlických horách“, projektant Zdeněk Pohl, Wolkerova 1326, 
516 01 Rychnov nad Kněžnou, stavebník Ing. Milan Dusbaba a Martina Zavadilová, 
Na Kopcích 675, 517 01 Solnice.

Usnesení č. 16/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí s 
umístěním stavby na pozemku parc. č. 1811/7 v k. ú. Deštné v Orlických horách.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje projektovou dokumentaci na 
akci „Obslužný objekt lyžařských běžeckých tratí na pozemku parc. č. 1811/7 v katas-
trálním území Deštné v Orlických horách, projektant Zdeněk Pohl, Wolkerova 1326, 
516 01 Rychnov nad Kněžnou, stavebník SKI Skuhrov nad Bělou, o. s., čp. 24, 517 03 
Skuhrov nad Bělou.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy 
o právu provést stavbu.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí s přístupem přes pozemek 
parc. č. 1811/3 v k. ú. Deštné v Orlických horách s tím, že případné jakékoli zásahy 
do tohoto pozemku se budou řídit podmínkami nájemní smlouvy ze dne 1. 9. 2008 a 
budou vyžadovat předchozí souhlas vlastníka pozemku Obce Deštné v Orlických ho-
rách.

Usnesení č. 17/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
záměr pronájmu pozemku parc. č. 1811/7 v k. ú. Deštné v Orlických horách.

Usnesení č. 18/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je záměr výstavby „Novostavba rodinného domu p. p. č. 2560, k. ú. Deštné v Orlic-
kých horách, projektant Ing. Zdeněk Dohnal, stavebník Jan Kratochvíl, Sladkovského 
1553, 530 02 Pardubice.
Souhlas se stavbou bude vydán po předložení projektové dokumentace.

Usnesení č. 19/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bere na 
vědomí informace týkající se předpokládané ceny úpravy veřejného prostranství na 
základě záměru.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje náklady na úpravu veřejné-
ho prostranství na pozemku st. č. 299 v k. ú. Deštné v Orlických horách v max. výši 
100.000 Kč.

Usnesení č. 20/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
výzvu k podání nabídky na zakázku malého rozsahu „Nákup sady hydraulického vy-
prošťovacího zařízení“.
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Usnesení č. 21/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
komisi pro otevírání obálek a posuzování nabídek na zakázku malého rozsahu „Nákup 
sady hydraulického vyprošťovacího zařízení“, ve složení:
Člen:   1. Křížová Alena  Náhradník: Ing. Beran Jiří
 2. Hájek Petr
 3. Verner Petr 

Usnesení č. 22/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
seznam fi rem, které budou obeslány v rámci zakázky malého rozsahu „Nákup sady 
hydraulického vyprošťovacího zařízení“ :
LUING PYREX, spol. s r. o., IČ 64608484, se sídlem Marxova 372/6, 736 01 Havířov-
-Město
NORDSTAHL společnost s r. o., IČ 00550736, se sídlem Slapská 1/2115, 100 00 Praha 
10 Strašnice 
JaGa, spol. s r. o., IČ 16188071, se sídlem Na Hlavní 166, 182 00 Praha 8 – Březiněves.

Usnesení č. 23/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je nákup komunální techniky Stiga Park PRO 21 4WD včetně čelní mulčovací sekací 
hlavy 110 Combi Pro El a cepové sekačky v celkové ceně 218.150  Kč včetně DPH od 
fi rmy Kostelecký Pardubice, s. r. o., IČ 28853709, se sídlem K Hájovně 65, 530 02 Spo-
jil-Pardubice.

Usnesení č. 24/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Smlouvu o zřízení věcného břemene-služebnosti č. IV-12-2011113/VB/1 Deštné v Or-
lických horách, p. p. č. 1208/4, Strnad-knn.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

Usnesení č. 25/51/2014 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
bezúročnou půjčku XXXX ve výši 2.300,- Kč splatnou do 31. 12. 2014.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.

 Alena Křížová, starostka

Pozn. Na základě Zákona o ochraně osobních údajů neuvádíme některé citlivé údaje.
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Bliží se volby  do zastupistelstva obce a senátu
 Volby do zastupitelstva obce a volby do Senátu byly prezidentem stanoveny na pátek 

10. října a sobotu 11. října 2014. První den voleb začíná hlasování ve 14 h a končí ve 
22 h, druhý den voleb hlasování začíná v 8 h a končí ve 14 h.
 V Deštném v Orlických horách se bude hlasovat jako obvykle v jediném volebním 
okrsku. Volební místností bude kancelář obecního úřadu (čp. 61).
 Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb. Popří-
padě budou k dispozici ve volební místnosti.
 Pro následující volební období zůstává počet členů deštenského zastupitelstva na 9. 

PŘEDSTAVUJEME KANDIDÁTY

Před každými komunálními volbami probíhá představení kandidátů do zastupitelstva 
obce. Tak jako v předchozích letech toto téma zpracovává spolupracovnice redakční 
rady Deštníku Jarmila Škodová. Odpovědi jednotlivých kandidátů jsme seřadili dle 
pořadí na zaregistrovaných kandidátních listinách.

Na podzim se budou konat volby do obecního zastupitelstva. Byla jsem požádána, abych 
položila kandidátům dvě otázky.  
 Po psychologickém semináři, kde jsme se dozvěděli, pak zpracovávali a téměř všichni 
přijali myšlenku, že každý člověk dělá vše pro sebe, pokud tvrdí opak, tak klame. 

Tak že první otázka: Co očekáváte, že vám za výhody přinese práce v zastupitelstvu?
Druhá: Co jste do současné doby vykonali pro obec?

Kandidátní listina č. 1 „Sdružení nezávislých“

 Alena Křížová
1. Především práci. Která je pestrá, náročná, ale je vidět.
2. Vzhledem k tomu, že práce v zastupitelstvu je prací kolektivní, nevím, jestli si je-

dinec může přisvojovat zásluhy za věci, které se povedly. Pokud se stanete členem 
zastupitelstva, vykonáváte tuto práci ve svém volném čase a v naší obci i bezplatně. 
Pokud vás zastupitelé zvolí starostou tak pobíráte odměnu za výkon funkce a měli 
byste ji vykonávat 7 dní v týdnu a 24 hodin denně. Jako člen zastupitelstva (uvolněný 
nebo neuvolněný) byste měli předřadit zájmy obce nad zájmy vlastní. Každé čtyři 
roky skládáte účty voličům. 

 Co jsem tedy do současné doby vykonala pro obec? Snad se mi povedlo být pro občany 
kdykoli k dispozici, pomoci jim s jejich problémy, sdílet, ale i ty radostné stránky živo-
ta. V dění mimo obec jsem se snažila Deštné dobře reprezentovat, představovat jako 
místo, kde stojí za to být, ať už na stálo nebo jenom na chvíli. Prezentovat ji jako turis-
tické centrum, se kterým by se mělo počítat. Jestli se mi to povedlo, rozhodnou voliči.
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 Ing. Jiří Beran
 K tomuto se mi ani nechce vyjadřovat, ale nedá mi to, neboť tento názor jakéhosi 

psychologa hrubě uráží nejen mě samotného, ale další tisíce dobrovolníků, kteří ve 
svém volném čase a bez nároku na odměnu pracují pro různá sdružení, dětské orga-
nizace, charitativní organizace apod. a bez jejichž dobrovolné práce by naše společ-
nost ani zdaleka nebyla takto vyspělá a na úrovni.

1. Před čtyřmi lety jsem do voleb šel bez jakéhokoli očekávání i ambicí, s přesvědče-
ním, že jako naplavenina jsem na kandidátce spíše do počtu. Rozhodnutím voličů 
jsem byl více než překvapen, nutno říci, že mile. Vůbec jsem netušil, do čeho jdu a co 
můžu očekávat.

 Dnes, po čtyřletém „místostarostování,“ již vím, co můžu očekávat od práce v zastu-
pitelstvu – spoustu obětovaného volného času, který jsem mohl trávit třeba s rodi-
nou, a spoustu hodin práce s naprosto nejistým výsledkem, rozuměj ohlasem, u ob-
čanů. Pravdou samozřejmě je, že do voleb jdu dobrovolně a s úmyslem pracovat pro 
rozvoj obce a blaho občanů, tak výše uvedená negativa dobrovolně přijímám. Klad-
nou stránku věci vidím v setkání, poznání a spolupráci se spoustou velmi zajímavých 
a milých lidí a navštívení mnoha zajímavých míst nejen v obci, ale i širším okolí.

2. Těžko jmenovat konkrétní věci, práce pro obec je dílem kolektivu celého zastupitel-
stva a spolupráce mezi jeho členy a občany obce, příp. s externími spolupracovníky 
z vyšších samospráv, projekčních a právních kanceláří a mnohými dalšími. Spousta 
věcí také, i při nejlepší vůli, nejde ze dne na den, někdy rozsah projektu a jeho reali-
zace přesáhne i funkční období zastupitelů.

 Jediné, co bych rád zmínil a co také není jen moje zásluha, ale mám z toho velkou ra-
dost, je velký posun na poli odpadového hospodářství. Vím, že v tuto chvíli se mno-
ha lidem zvýšil tlak, ale s ohledem na všechny právní normy a celý čtyřletý vývoj 
urazila obec v této oblasti velký kus cesty. Z daleka ještě nejsme na konci a odpady 
budou mít svůj další vývoj a já doufám, že správným směrem – ke zlepšení životního 
prostředí v naší obci a spokojenosti občanů.

 Ing. Petr Prouza
1. Otázka, která sama osobě tvrdí, že všichni kandidáti jdou do zastupitelstva z vypo-

čítavosti, se bude spoustě lidem určitě líbit. Je k tomu ale potřeba dodat, že každý 
člověk má občas potřebu udělat „něco navíc“. Nakonec to dělá také pro sebe, pro-
tože z toho má dobrý pocit nebo ho to prostě baví. Někdo vede kroužek cizích dětí, 
někdo je dobrovolný hasič a někdo každý měsíc přispívá na konto Unicef. Hmotné 
výhody nejsou žádné, ale uspokojení za to stojí. Práce v zastupitelstvu nepředstavu-
je nic extra lákavého a přináší sebou mnohá rizika plynoucí ze špatných rozhodnutí, 
jistotu ochladnutí některých „kamarádských“ vztahů a oběť v podobě volného času, 
kterého je čím dál méně. Atraktivita této aktivity je přímo úměrná počtu vážných 
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zájemců, kteří chtějí v zastupitelstvu aktivně pracovat. Jaká je má osobní motivace. 
Budu se moci podílet na fungování obce, ve které jsem se narodil, a ve které plánuji 
žít se svoji rodinou. Myslím si, že v určitých směrech mám co nabídnout a nechci 
potichu komentovat, jak je vše špatné, ale chci záležitosti obce poznávat, ovlivňovat 
a zlepšovat. 

2. V roce 2007 jsem se jako student podílel na studii využití území zaměřenou na získá-
ní pozemků od pozemkového fondu a návrhu volnočasových aktivit vhodných pro 
obec Deštné. 

 Od roku 2010 jsem zastupitelem. Jednal jsem vždy v zájmu obce. Pokud nebyl zájem 
občana nebo podnikatele z Deštného v rozporu se zájmem obce jako celku, jednal 
jsem vždy také v zájmu těchto občanů nebo podnikatelů ať už byly osobní vztahy 
jakékoliv. Veřejně jsem se vyjadřoval i ke sporným nebo nepříjemným otázkám. 

 Tahounem konkrétních projektů je vždy starosta. Přesto jsem se vždy nabízel do 
porad, jednání s partnery a výběrových řízení projektů, kde jsem mohl nabídnout 
nějaké zkušenosti nebo znalosti.

 Martin Struhař
1. Tato otázka by spíše měla směřovat pro ty kteří se poprvé hlásí do zastupitelstva.

Když jsem se já rozhodl kandidovat do zastupitelstva tak jsem na nějaké výhody vů-
bec nepomyslel a to platí dodnes.Spíše jsem chtěl stagnující stav v obci svojí prací 
posunout trochu dále.Prošel jsem jak funkcí místostarosty tak i několik měsíců sta-
rosty a tak vím co to obnáší.Nebyl to jednoduchý začátek ,věnoval jsem tomu hodně 
volného času ale také jsem se mnohému naučil v jiných oborech a samosprávě obce.

2. Práci v zastupitelstvu beru jako týmovou práci.Samozřejmě přicházejí nápady a ře-
šení od jednotlivců které se dále projednávají a konzultují v zastupitelstvu až z toho 
vychází konečný výsledek či řešení.Jsou ale také konkrétní úkoly které zařizují jed-
notlivý členové zastupitelstva.Za to dlouhé období jsem takových úkolů splnil mno-
ho,ale pokud bych jmenoval konkrétně tak to byla a nakonec se stala srdeční zále-
žitostí oprava,příprava místa a následně postavení sousoší S křížem a tělem krista 
stojící U Matulů (dříve PVT). Dále to bylo zařízení lesního hospodářského plánu 
pro obecní lesy a projekt na úpravu obecních pozemků v intravilánu obce atd.

 Ing. Eva Kotyzová
1. Členkou zastupitelstva jsem s přestávkami několik let. Výhodou pro mě je, že se 

„musím“ pravidelně účastnit schůzek a zasedání zastupitelstva, potkávám se se za-
jímavými lidmi, jejichž názory mě zajímají. 

 Ráda vypadnu ze svých starostí a získám nové zkušenosti. Jsem v kontaktu s děním 
v obci a občas si rozšířím obzor o nějaký drb. 

2. V Deštném žijeme s mou rodinou od roku 1993, jsme zemědělští podnikatelé s trva-
lým pobytem v obci, náš příspěvek jsou daně do rozpočtu obce, nehospodaříme se 
ztrátou. 
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 Starám se, aby naše jízdárna byla dobrou vizitkou obce. Jednou týdně se věnuji práci 
s místními dětmi v rámci jezdeckého kroužku. 

 Udržujeme náš areál i naše pozemky v pořádku, sklízíme i  některé pozemky,které 
nemáme v pronájmu a tudíž bez nároku na dotace, jenom proto, že nám není lho-
stejný pořádek v obci.    

 Při rozhodování v zastupitelstvu se snažím podpořit dobrý nápad a názor a nevy-
pouštět z huby nějaké blbosti. 

 Arpád Lörincz
1. Tahle otázka, zdůvodněná jakýmsi psychologickým seminářem, je pro mě úsměvná.
 Říká se tím, že každý, kdo tvrdí, že chce udělat něco pro druhé je lhář. A to je pito-

most. Ale i tak ti odpovím.
 Mimo možné polechtání vlastního ega, vidím osobní výhodu být zastupitelem 

v tom, že mám přesné informace o problémech obce a mám právo svým hlasem spo-
lurozhodovat o řešení těchto problémů.

 Samozřejmě, že na řízení obce se mohou podílet i občané tím, že na veřejném za-
sedání zastupitelstva (nikoli v hospodě) musí na požádání dostat stejné informace 
jako já, podávat návrhy a zastupitelé o těchto návrzích musí jednat. Většina lidí to 
ale neví. A to je škoda.

 Pak se stává, že někteří občané kritizují rozhodnutí zastupitelstva, aniž by znali 
podstatu věci.

  Jsem zastupitelem osm let a nevšiml jsem si jediné osobní výhody, kterou by mi to 
přineslo. Naopak, protože nejsem s nikým z obce v příbuzenském ani podnikatel-
ském vztahu, nemažu se s některými věcmi, když říkám svůj názor na konkrétní věc 
při jednání zastupitelstva. Tím ovšem občas někoho naštvu. Nemám potřebu se za 
každou cenu zalíbit, což není příliš diplomatické, ale čisté. 

2. Odpověď na druhou otázku je poněkud složitější, takže stručně.
 Rozhodování zastupitelstva je rozhodování kolektivní. To znamená, že v mém prv-

ním volebním období byl můj hlas jedním z patnácti. Bylo třeba tedy o každém mém 
návrhu přesvědčit alespoň 7 dalších zastupitelů, aby se daný návrh nadpoloviční 
většinou schválil.

 Před osmi lety, když jsem byl poprvé zvolen do zastupitelstva obce jsem kandidoval 
proto, protože se mi nelíbil styl práce a počet zastupitelů – obec neměla koncepci 
rozvoje a podobně... Proto jsem připravil a na jedné z prvních schůzí  navrhnul krát-
kodobý, střednědobý a dlouhodobý plán rozvoje obce. Bohužel jsem tenkrát neu-
spěl. A nepřesvědčil ostatní zastupitele o potřebě této koncepce.

 Vzpomínám si, že když jsem se začal zajímat o podíl obce ve fi rmě SPORTPROFI 
jaký rozruch to vyvolalo. Ani jeden ze zastupitelů to nevěděl. Z nepochopení došlo 
i k nedorozumění mezi tehdejším jednatelem fi rmy a mnou. Docílil jsem ale toho, 
že většina fám,které se šířily, se vysvětlila a ostatní začali chápat, že to je fi rma naše 
společná. Také mnozí pochopili, že naše fi rma má přímý i nepřímý přínos pro obec.
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  Všiml jsem si také, že postoj některých tehdejších zastupitelů k těm, kteří podnikají 
v naší obci, nebyl příliš pozitivní. To se odráželo například v zimní údržbě, kdy část 
ubytovacích zařízení měla zbytečné problémy. Navrhoval jsem bezplatnou, či sym-
bolickou cenu za zimní údržbu v rámci obecních poplatků. I dnes si myslím, že obec 
by měla být iniciátorem spolupráce s podnikateli a živnostníky, aby tato spolupráce 
byla lepší. V prvním volebním období jsem také navrhoval, aby nádoby na tříděný 
odpad byly denně občanům k dispozici. Tuto věc se podařilo prosadit až ve druhém 
volebním období a to díky především p. Beranovi.

 V prvním volebním období jsem si také plně uvědomil, že 15 – ti členné zastupitel-
stvo je příliš těžkopádné při rozhodování (když většina zastupitelů stejně mlčela). 
Zvlášť, když zasedání bylo jen 4 krát do roka. Proto jsem před volbami v roce 2011 
navrhnul snížení počtu zastupitelů z 15 na 9 a zasedání každý měsíc, zároveň i tolik 
potřebné pracovní schůzky před veřejným zasedáním.

 Díky tomu se podařilo na veřejných zasedání jednat vždy k věci a srozumitelně pro 
každého přítomného. Také jsem při volbě starostky a místostarosty navrhnul tajnou 
volbu, protože tu považuji za nejčistší.

 Během druhého volebního období jsem se věnoval především naší škole, kde byly, 
jak všichni vědí, problémy. Některé vymyšlené, některé skutečné. Je potřeba si uvě-
domit, že obec nemůže jako zřizovatel zasahovat do řízení a obsazení školy. To je věc 
ředitele,kterého obec vybere.Pověst školy, mimo personálních problémů, poškodily 
různé pomluvy,které rozšiřovali ti,kteří k tomu měli osobní důvody.

 Účastnil jsem se mnoha jednání se zaměstnanci školy a dospěl jsem k názoru,že drti-
vá většina chce v naší škole co nejlépe pracovat,ale musí mít dobré a schopné vedení. 
V této souvislosti mně vadí, že hned po skončení posledního konkurzu a výběru nové-
ho ředitele se ozývaly kritické hlasy na osobu ředitele, ještě před zahájením školního 
roku. Nechme nejdřív ukázat pana ředitele, co umí a neházejme mu klacky pod nohy.

 Škola je pro naši obec velmi důležitá a dělejme vše proto, aby se zvyšoval počet žáků 
a škola v naší obci zůstala funkční.

 Mimochodem, rozhodl jsem se jít příkladem i ve svém jistě už dospělém věku a poto-
mek, který se nám v dubnu narodí, zcela jistě bude chtít chodit za sedm let do naší školy.

 Zmínil jsem se pouze o věcech, na které jsem si teď vzpomněl.Z dosavadního pů-
sobení v zastupitelstvu jsem nabyl přesvědčení, že v naší obci je málo snahy o po-
rozumění mezi lidmi,vedou se žabomyší války,úspěšní se pomlouvají, neúspěšní 
zatracují a jeden druhému málo pomáhá. Dobré nápady se negují už v prvopočátku, 
jakoby někteří lidé neměli co na práci. Proto bych doporučoval víc optimismu, pro-
tože bez něj úspěšní nebudeme.

 Práce zastupitele znamená mimo jiné nebát se říci veřejně svůj názor a snažit se ho 
obhájit. Zastupitel musí přijmout i to, že si nutně udělá i nepřátele,a že mu za práci 
nikdo nepoděkuje.

  Možná, že těch věcí, kdy jsem se snažil něco pozitivního pro naši obec udělat, bylo 
málo, ale důležité pro mě osobně je, že jsem se alespoň snažil.
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  Mgr. Michaela Prouzová 
1. Za výhodu práce v zastupitelstvu shledávám to, že budu mít přehled o všem, co se 

v obci řeší a také jakým způsobem. Budu moci společně s ostatními rozhodovat, jak 
problémy řešit a vzhledem k mým zkušenostem s projekty fi nancovanými z fondů 
Evropské unie, se mi třeba podaří zrealizovat pár projektů, které by posunuly naši 
obec opět o kus dopředu. Za velkou výhodu beru získání spousty nových informací 
a zkušeností z oblasti samosprávy a státní správy.

2. Od roku 2005 pracuji jako projektový manažer se zaměřením na pomoc zejména 
obcím při zpracování a realizaci projektových záměrů fi nancovaných z prostředků 
Evropské unie. Při své práci se setkávám se zástupci obcí, řešíme, kde vzít peníze na 
opravy silnic, kulturních památek, na pořádání akcí, nákup strojní techniky apod. 
Nápadů a potřeb je všude, i v naší obci, spousta, s fi nančními prostředky je to často 
horší. V současné době díky své práci pomáhám naší obci např. s nákupem nové rol-
by a se všemi očekávanou realizací rekonstrukce silnice Polom – Deštné. Zapojená 
jsem i do projektu Meziobecní spolupráce, jejímž cílem je zmapování potřeb území 
ORP Dobruška v oblastech školství, odpadového hospodářství, sociálních služeb 
a dopravy. Naše obec je do tohoto projektu aktivně zapojena a do budoucna od něj 
očekáváme zajímavé přínosy na celé řešené území.

 Petr Remeš
1. Mnoho výhod to pravděpodobně nebude, avšak má osobní motivace je skromná, 

a to získat nové a velice cenné zkušenosti. Budu tedy moc rád, pokud o komunál-
ní politice nebudu muset pouze mluvit, ale reálně se toho účastnit a snad pozitivně 
ovlivňovat život v Deštném.

2. Upřímně, nic velkého. Jak jistě víte, dlouhá léta jsem závodil na běžkách a jak tam, 
tak i všude jinde jsem se snažil a stále snažím mluvit o těch našich Orlických horách 
co nejlépe, protože to tu mám rád.

 Samozřejmě, je tu dost věcí, co by potřebovaly zlepšit, spousta plánů, co mám v hla-
vě, ale shrnul bych to asi do toho, že Deštné jako turistická obec potřebuje zkvalitnit 
nabídku letních služeb, aby sem lidé měli tu chuť přijíždět a s chutí se vracet. I s je-
jich pomocí pak tento kraj, doufám, neustrne.

 Eva Šritrová
1. Jedinou výhodou je, že jsem v centru dění, že se můžu podílet na vytváření a zlepšení 

života v obci.
2. Jsem vedoucí kroužku mladých hasičů, členkou výjezdního družstva JPO a pomá-

hám organizovat kulturní akce v obci.
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Kandidátní listina č. 2 Nezávislí kandidáti

 Eliška Kollárovičová
1. Když jsem se rozmýšlela, zda půjdu do komunálních voleb, tak mě nenapadla otáz-

ka, jaké z toho budu mít výhody já, ale spíš, co já sama můžu nabídnout obci. Hlavní 
výhodu vidím v tom, že se budu podílet na chodu obce a realizovat své nápady. Chtě-
la bych, aby se nám všem tady žilo lépe.

2. Dvacet let jsem členkou divadelního souboru, který 13 let režíruji, s tím je spojená 
i organizace divadelních plesů a divadelních přehlídek. Kromě toho se podílím na 
organizaci různých kulturních akcí, jako je vánoční koncert, rozsvěcení vánočního 
stromu a tak dále. 

 Mgr. Roman Novák
1. Hlavní výhodu práce v zastupitelstvu vidím v možnosti podílet se na chodu obce 

a především být zasvěcen do dění a do rozhodování o otázkách týkajících se mě jako 
občana. Doposud mi chybí informace o záměrech vedení obce a jako zastupitel bych 
měl být v obraze.

2. Konkrétní zásluhy si žádné nepřisvojuji. Jsem občanem obce plnícím řádně své zá-
vazky a ochotou zapojit se ve prospěch obce a tudíž i svůj. I proto se chci stát členem 
zastupitelstva.

 Děkuji za otázky hodící se skvěle na skupinový psychologický seminář, nicméně po-
chybuji o jejich vypovídající hodnotě pro voliče. Všem uchazečům o práci v zastupi-
telstvu přeji mnoho štěstí a úspěch.

 Šárka Hejduková
1. Do chvíle, než jste mi tuto otázku položila, mě nenapadlo, že bych já nebo někdo 

z ostatních kandidátů, vykonával tuto funkci z důvodů vlastního prospěchu. Jediná 
výhoda této funkce může být to, že získám větší přehled o dění v obci a pokud to 
bude v mých silách a budu moci jakkoliv pomoct, ráda to udělám.

2. Myslím si, že účelem tohoto článku je, představit našim voličům jednotlivé kandidá-
ty, jací jsou, jak dlouho zde žijí a co třeba dělají. Ale nemohu se zbavit dojmu, že to 
má být „kdo je víc a kdo je lepší“. Každý člověk žijící v naší obci je svým způsobem 
vhodný kandidát, bez ohledu na to, co pro obec udělal, protože třeba právě tím, že 
kandiduje a bude zvolen, začne vykonávat něco pro obec. Já sama jsem zatím pro 
obec nevykonala nic, co bych chtěla prezentovat v tomto dotazníku. Žiji zde 8 let, 
společně s manželem jsme vybudovali penzion a restauraci, kterou již čtvrtým ro-
kem provozujeme a snažíme se tak přispět k rozvoji této obce.

 Neslíbím voličům novou cestu, odpadkové koše, ani to, že když mě budou volit, bu-
dou se mít lépe. Slíbím pouze to, že pokud budu do zastupitelstva zvolena, budu svou 
funkci vykonávat zodpovědně a prospěšně i pro ostatní občany této obce. Ani pro ně, 
ale nekončí jejich práce tím, že vhodí lístek do volební urny, oni sami musí začít více 
komunikovat mezi sebou i s nově zvoleným zastupitelstvem a snažit se obci pomáhat 
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s jejím fungováním a rozvojem. Za to jak to v naší obci vypadá a v budoucnu vypadat 
bude, nenese zodpovědnost jen zastupitelstvo, ale my všichni, občané této obce. 

 Mgr. Jiří Švejda
1. Já osobně vnímám jako výhodu práce v zastupitelstvu osobnostní rozvoj. Bude to 

pro mě nová zkušenost, která mě posune zase o něco dál. Další výhodou je, možnost 
podílet se na chodu obce a získávat tak přesné informace o tom, co se v obci děje 
a chystá. Poslední výhodou, která mně teď napadla je, že si uvědomím, kolik NEVÝ-
HOD bude tato práce mít, protože jak se říká „Štěstí přeje připraveným“ a já chci být 
připraven. Díky za tuto otázku. 

2. Tak podle mě jsem pro obec nevykonal nic závratného, jsou to pouze drobnosti. Tr-
vale tu žiji s rodinou. Letos jsem již 15 let členem divadelního spolku Kačenka, takže 
se spolupodílím na kulturním dění v obci. Dále pak pomáhám na Kačenčině loučení 
s létem, kde jsem na stanovišti za krále. V poslední řadě je to fakt, že se pokouším 
kandidovat do obecního zastupitelstva. 

 Ing. Zuzana Švejdová
1. Za velikou výhodu práce v zastupitelstvu považuji novou osobní zkušenost, získání 

přesných informací o dění v obci a možnost alespoň částečně se podílet na jejím chodu.
2. Nemyslím si, že jsem něco vykonala přímo pro obec. Ale není v dnešní době důleži-

tější, co by se člověk chtěl pokusit vykonat??

 Lucie Krejčí, DiS.
1. Výhody, které od této práce očekávám, jsou ty, že se budu moci podílet na chodu 

obce a získám nové zkušenosti.
2. Do současné doby, kromě toho, že jsem bezproblémový řádný občan, který zde také 

podniká, asi nic. Proto také kandiduji, abych mohla i já snad něčím přispět.

 Mgr. Václav Vojtěch
1. Především je to pro mne špatně položená otázka. Jako bývalý člen zastupitelstva, 

nebo jako radní, jsem nikdy nevyužil „výhod“ vyplývajících z této funkce. Je to práce, 
odpovědnost a hlavně služba. Proč bych měl v následujícím období čekat osobní vý-
hody? Pokud se v obci něco podaří, je to výhoda pro všechny. A na to se mohu jen těšit.

2. V současné době je moderní upozorňovat na své přednosti a zásluhy. Dělal jsem 
a dělám to, co mne zajímá a baví. Práce s lidmi mi není cizí. Proto jsem pracoval 
a pracuji v organizacích, které jsou prospěšné pro obec. Dál se nemusím rozepiso-
vat, protože kdo mne zná, tak ví. 

 Jitka Hájková
1. Nenapadlo mne hledat v kandidatuře výhody pro sebe. Spíše jako občan vidím, co se dá 

ještě vylepšit a udělat. O to se může pokusit každý. Chceme přece, aby se nám tu dobře žilo.
2. Proč hned, co jsem vykonala? Myslím, že je důležitější, co člověk chce vykonat, aby 

se nám všem společně dobře žilo a komunikovalo. 
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 Aleš Ševců
1. Neberu to tak, že by mi měla funkce v zastupitelstvu nějaké výhody přinést. Já bych 

měl být ten, co by měl pomoci zastupitelstvu dobře a pružně fungovat a tím pomohl 
fungování obce.

 Ale tato otázka je položena přesně tak, jak to většinou bohužel v ČR funguje, což je 
všeobecně problém.

2. Jsem členem SDH Deštné a jako člen výjezdové jednotky se snažím s kolegy pomoci 
vždy, když se někdo dostane do problémů.

Děkuji za odpovědi, za pozitivní či negativní reakce na otázky, které probudily v lidech 
emoce a to je dobře. K otázce jaké výhody Vám přinese práce v zastupitelstvu bych chtěla 
dodat, že zde může jít i o výhody pocitů z dobře vykonané práce, pocitů pomoci druhým či 
osobního rozvoje. 
 Na závěr připomínám pohádku Sůl nad zlato, kde dcery slibovaly králi jak ho mají rády 
a co pro něho udělají. Je na každém z voličů, aby se nejen podle odpovědí rozhodl. 
 Jarmila Škodová

 Pozn. redakce: Odpovědi nebyly redakčně ani jinak upraveny.

KOMUNÁLNÍ VOLBY JSOU VÝJIMEČNÉ V TOM, ŽE SI KAŽDÝ MŮŽE SESTAVIT 
„SVÉ“ ZASTUPITELSTVO. 

 Způsob hlasování upravuje zákon č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí, 
v platném znění. Volič může hlasovací lístek upravit jedním z uvedených způsobů:
– vepsat křížek do čtverečku před názvem vybrané volební strany. Tím je dán hlas 
všem kandidátům této volební strany v pořadí, v jakém jsou na hlasovacím lístku uve-
deni. Pokud by tímto způsobem bylo označeno více volebních stran, bude hlasovací 
lístek neplatný.
– označit křížky čtverečky před jmény jednotlivých kandidátů. Tím je dán hlas jed-
notlivým vybraným kandidátům. Vybrat lze takto kandidáty z různých volebních stran, 
v našem případě však nejvýše devět. Pokud by bylo tímto způsobem označeno více kandi-
dátů než devět, bude hlasovací lístek neplatný, pokud označíte méně kandidátů, nevadí.
– oba shora uvedené postupy lze kombinovat formou vyznačení křížku před názvem 
jedné vybrané volební strany a dále vepsáním křížků před jmény jednotlivých kandidá-
tů z dalších volebních stran. Tím je dán hlas v prvé řadě jednotlivě označeným kandi-
dátům; z označené volební strany je dán hlas podle pořadí na hlasovacím lístku pouze 
tolika kandidátům, kolik jich zbývá do počtu volených členů zastupitelstva. Například 
volič označil křížkem jednu volební stranu a dále pět jednotlivých kandidátů z jiných 
volebních stran. V takovém případě se hlasy přičtou nejdříve pěti jednotlivě vyznače-
ným kandidátům a označená volební strana pak získává zbytek hlasů (tj. čtyři), a to 
pro kandidáty na prvních čtyřech místech. Pokud by byla tímto způsobem označena 
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více než jedna volební strana nebo více kandidátů, než je stanovený počet, byl by tako-
vý hlasovací lístek neplatný.

Zrekapitulujme si tedy ještě jednou varianty hlasování:
a. volič označil jednu stranu a nic jiného – hlas se započte každému kandidátu vybrané 
strany,
b. volič označil pouze jednotlivé kandidáty (a žádnou stranu); kandidáti mohou být 
z téže nebo z různých stran (maximálně však lze takto označit 9 kandidátů) – hlas se 
započte každému vybranému kandidátu,
c. volič označil jednu stranu a ještě jednotlivé kandidáty jiných stran – hlas se započte 
každému jednotlivě vybranému kandidátu z ostatních stran a poté tolika kandidátům 
označené strany v pořadí od prvního až do počtu, kolik jich zbývá do devíti.
Pokud by volič označil jednu stranu a navíc i některé její jednotlivé kandidáty, tak se 
hlasy započtou každému kandidátu označené strany a k voličem provedenému ozna-
čení jednotlivých kandidátů této strany se nebude přihlížet.

Po úpravě vloží volič hlasovací lístek do určené úřední obálky.

Takto bude zvoleno 9 zastupitelů, kteří následně na svém ustavujícím veřejném 
zasedání zvolí starostu a místostarostu obce.

SENÁTNÍ VOLBY 2014
 Volby do Senátu Parlamentu České republiky (Senátní volby 2014) se budou konat 

spolu s volbami do zastupitelstev obcí a upravuje je zákon č. 247/1995 Sb., o volbách 
do Parlamentu České republiky.  

Kandidáty za Rychnovsko (ve vylosovaném pořadí) jsou: 
– MUDr. Soňa Hlavová ze Strany práv občanů 
– Petr Sadovský z ANO 2011 
– JUDr. Miroslav Antl z ČSSD 
– Prof. Ing. Ph.D. Václav Cempírek z TOP 09 
– Ing. Roman Kučera z České pirátské strany
– PaedDr. Josef Lukášek z KSČM 
– Luboš Řehák z KDU-ČSL

Každý zaregistrovaný kandidát je uveden na samostatném hlasovacím lístku označe-
ném vylosovaným číslem kandidáta. Tento hlasovací lístek se nijak neupravuje.

Hlas voliče je neplatný: 
– není-li hlasovací lístek na předepsaném tiskopise;
– je-li hlasovací lístek přetržený;
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– jestliže hlasovací lístek není vložený do úřední obálky;
– je-li v úřední obálce vloženo více hlasovacích lístků.

Pokud žádný z kandidátů nezíská ve volebním obvodu, kde kandiduje, v prvním kole 
voleb do Senátu Parlamentu České republiky nadpoloviční většinu všech odevzdaných 
hlasů, bude se konat druhé kolo voleb, a to ve dnech 17. a 18. října. U druhého kola vo-
leb do Senátu Parlamentu České republiky obdrží voliči hlasovací lístky až ve volební 
místnosti ve dnech voleb.
 Jako vždy volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné. Volič po příchodu do vo-
lební místnosti prokáže svoji totožnost a státní občanství České republiky a to platným 
občanským průkazem nebo platným cestovním, diplomatickým nebo služebním pa-
sem České republiky anebo cestovním průkazem.
 Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství České republiky, nebude mu 
hlasování umožněno.
 Nemůžete-li se ze závažných, zejména zdravotních, důvodů do volební místnosti 
dostavit, požádejte (na tel. 494 663 193 nebo 494 663 187) o hlasování do přenosné 
volební schránky. Redakční rada

Podzimní svoz nebezpečného odpadu
 Podzimní svoz nebezpečného odpadu proběhne v sobotu 15. listopadu na sběrném 

dvoře za hasičskou zbojnicí od 9,35 h do 10,00 h.

Gynekologická ambulance – změna pracovní doby
od 1. 10. 2014

DEŠTNÉ V ORLICKÝCH HORÁCH

každý sudý týden pátek 8.20 – 12.20 h

– tj. do konce roku 2014 bude ordinace v provozu dne:
3. 10., 17. 10., 31. 10., 14. 11., 28. 11. a  12. 12. 2014.

Skuhrov nad Bělou: 
čtvrtek 8.15–13.15 h

Solnice: 
Pondělí 8–13 h, úterý 8–13 h, středa 8–13 h

pátek každý lichý týden 8–12 h, každý týden pátek 14–20 h.
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Z historie

KULTURA

 Nejen nyní, ale již dříve každá obec žila svým kulturním životem závisejícím na po-
čtu obyvatel a spolků.
 V žádné vesničce nechyběl spolek divadelních ochotníků, kteří již dříve předvedli, 
nebo se snažili předvést, svůj „um“ na divadelních prknech, v malých vesnických hos-
půdkách a mnohdy také ve stísněných podmínkách.
 Tak tomu bylo také v bývalé obci Plasnice a sousedních Šedivinách, což mohu dolo-
žit fotografi emi. V Plasnicích bylo 11 základních členů divadelního spolku. Neznám na 
fotografi ích všechny členy, což je škoda. Jedná se o mladší členy. 
 Další fotografi e dokumentuje jednu divadelní hru šedivinských ochotníků. Je mi 
znám na levé straně pán v bílé vestě – je to Frant. Pohl – snad hrál číšníka – jedná se 
o strýce mé bývalé ženy Markéty. 

Plasničtí ochotníci.
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 Do roku 1945 se hrály hry jen v německém jazyce. V Plasnicích nejprve v hospůdce 
U Zeleného stromu – nyní chata Radost – a později na Úhoře v hospůdce U Černého 
koně – majitel Krejčí.
 Matně si pamatuji, že Plasničtí hráli poslední hru během 2. světové války, a to „Ves-
nický kašpar z Klutenthalu“ – jelikož můj otec doprovázel zpěvy na housle. My, školní 
děti, jsme hrály pohádku Šípková Růženka, kde jsem si zahrál jednoho ze skřítků.
 Vše pominulo po roce 1945. Ani hospůdka U Černého koně už není. Byla zbourá-
na, což je velká škoda pro dnešní turistický ruch. Stála na křižovatce tras Dobruška 
– Sedloňov – Nové Město n. M. a  Deštné. Jak v letních, tak zimních měsících se mohli 
turisté občerstvit, nebo přečkat špatné počasí, hlavně v zimě, když pořádně foukal vítr 
a vše bylo zaváto.
 Jen v krátkosti zavzpomínám na hry trochu jiného žánru než nyní – z mých mladých let.
 V Deštném se hrálo Jedenácté přikázání – nezapřeš ženu svou.
 V Sedloňově mohli diváci zhlédnout Jiráskovu Lucernu. Byla to krásná a náročná 
hra. Hrála se v dobovém oblečení a já jsem si zahrál mušketýra.

Plasničtí ochotníci ještě jednou. Muži zprava: Jan Seidel, ?, Rudolf Štěpán, Josef Friemel, 
?, ?. Ženy zprava doleva: Ema Wolfová – výborná zpěvačka a poslední v řadě Marie Sei-
delová, která spolek vedla.
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 V Olešnici, když byl ředitelem školy p. Frynta, který pro divadlo žil, ochotníci zahrá-
li operetku od Frimla: Perly panny Serafi nky. Také je zdobilo dobové oblečení a kroje. 
Ještě mi utkvěla v mysli jedna z písní:
Vy české panenky, kdo Vás by neměl rád,
tak věrné vlastenky musí svět pohledat,
tvářičky mají krev a mlíčko,
každého chytnou za srdíčko, – atd.

 Všechny zpěvy doprovázeli p. Brázda na harmoniku – z Nedvězí–Končiny a pan 
Šorm na housle z Olešnice. To vše trvalo velmi krátce.
 Co dodat? Mnoho věcí už je minulostí a myslím, že je dobré někdy si zavzpomínat. 
Domnívám se, že nynější divadelní soubor Kačenka má na to, aby snad jednou oprášil 
a zahrál jednu ze starých her. Určitě se lidé také pobaví. Přeji hodně úspěchů.
 
 Jan Kuchař

❖ ❖ ❖

Fotografi e dokumentuje jednu divadelní hru šedivinských ochotníků. Je mi znám na levé 
straně pán v bílé vestě – je to Frant. Pohl – snad hrál číšníka – jedná se o strýce mé bývalé 
ženy Markéty. 
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Ze školy

NÁVŠTĚVA V PRVNÍ TŘÍDĚ

 Sotva se prvňáci maličko rozkoukali po novém prostředí školy, už je čekala vzácná 
návštěva. První pátek nového školního roku je přišli navštívit velcí deváťáci. A samo-
zřejmě nepřišli s prázdnou. Každému žáčkovi předali dřevěné zvířátko, které neslouží 
už pouze na hraní, ale má v sobě otvory na tužky nebo pastelky. Pracovním názvem je 
tedy „tužkovník“. 

 Děti si své zvířátko vybraly již v zimě u zápisu a podepsaly si ho. Nedostaly však své 
kočičky, rybičky, ježky a formule jen tak nahodile. Téměř každý deváťák (podle počtu 
dětí v první třídě)si vylosoval dva začínající školáky a stal se tak jejich patronem. Zna-
mená to velkou prestiž, ale i odpovědnost. Protože máme šikovné deváťáky, pochopili, 
že hlavním posláním tohoto patronátu je pomoc mladším a slabším. Žáci první třídy 
se tak na svého deváťáka mohou obrátit kdykoli, když budou potřebovat pomoc nebo 
radu. Patroni by měli dohlédnout na to, aby dětem nikdo neubližoval. 
 Právě 5. září se patroni přišli dětem představit a nabídli jim svou pomoc. Někteří jim 
přinesli i další drobný dárek. Potom si s prvňáky klečíce na kolenou u jejich maličkých 
lavic pěkně popovídali. I ti největší stydlínové se nakonec rozmluvili. Došlo také na 
památeční společnou fotografi i. Nakonec vzali patroni „své“ děti na krátký výlet do 
deváté třídy, aby věděly, kde je mají hledat. Prvňáci se spokojeně posadili do velikých 
lavic a zvědavě okukovali třídu. Se zvoněním se s novými kamarády rozloučili. 

Společné foto prvňáčků a deváťáků. Foto: LuHa
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 Návštěva byla pro obě strany příjemným zážitkem a věřím, že patroni během školní-
ho roku nenechají své svěřence ladem. Mimochodem všichni „mí“ deváťáci byli úžas-
ní. Patří jim veliká pochvala. Závěrem bych ráda poděkovala paní učitelce Brychtové 
za spolupráci a paní Kleinerové za výborný nápad. 
  Lucie Havrdová, třídní učitelka 9. třídy

ADAPTAČNÍ POBYT NA JURÁŠCE

 Součástí preventivního programu naší školy jsou adaptační pobyty tříd. Jedná se 
o několikadenní výjezdy žáků mimo školu. Cílem pobytu je naučit děti práci v týmu, 
přispět k rozvoji komunikačních dovedností, zkvalitnění vztahů mezi dětmi. Aktivity 
byly zaměřeny i na předcházení možných konfl iktů během školního roku a na řešení 
problémových situací. Žákům byly nabídnuty nové zážitky a pobyt v přírodě.
 Ve středu 3. září odjela 1., 3., 4. a 6. třída se svými třídními učiteli a metodičkou 
prevence paní učitelkou Evou Kleinerovou na chatu Juráška v Olešnici v O. h. Po pří-
jezdu jsme se všichni rychle ubytovali a mohli jsme začít s prací. Rozdělili jsme se do 
skupin podle tříd, každou skupinku si vedl třídní učitel. Od p. Kleinerové jsme dostali 
perfektně připravený program pro celý pobyt, byla vždy k ruce a ráda nám se vším 
pomohla. 
 Náplní prvního dne bylo hlavně poprázdninové povídání, sestavení třídních pravi-
del a spousta zajímavých činností ve dvojicích i ve skupinách. O poledním klidu přišlo 
na řadu  „Člověče, nezlob se!“ nebo „Prší“. Ten den nám opravdu počasí moc nepřálo, 
proto jsme byli venku jen chvilku. Silný vítr nám kazil pravidla „papírové války“. Bun-
dy a čepice nás ale ochránily a zahráli jsme si i „formule“. Po večeři byla diskotéka. Na 
ni se děti těšily už od loňska. Diskotéka plná světel, písniček, soutěží. Ve tvářích dětí 
bylo vidět nadšení a spokojenost. S organizací velice rádi pomohli šesťáci. 
 Čtvrteční počasí už bylo přívětivější. Nemuseli jsme tolik času strávit v chatě. Na 
řadu přišlo hřiště, míče, basket i tenis. Odpoledne odjeli domů prvňáci se svoji paní 

Návštěva byla pro obě strany příjemným zážitkem. Foto: LuHa
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učitelkou Brychtovou. Napoprvé jedna noc stačí. Šesťáci s panem učitelem Kapuciá-
nem připravili malou stezku odvahy. Vše proběhlo tajně. A navíc z lesa donesli spoustu 
hub. Program pro čtvrteční večer si děti měly připravit samy. Trošku se styděly, nějaké 
nápady přesto padly. Vyhrála „túra“. Po večeři velká většina odvážlivců vyrazila až na 
polskou hranici, vrátili se za tmy. My ostatní jsme si s chutí zahráli nové stolní hry. 
Unavení a bázliví šli spát, ostatní nastoupili na stezku odvahy. Cesta byla krátká, ale 
nikomu do smíchu nebylo. Všichni zúčastnění dostali za odvahu od šesťáků dnes mód-
ní gumičkový náramek. Po dni plném zážitků všichni brzy usnuli. 
 V pátek jsme se probudili do slunečného dne. Ráno jsme dokončili veškeré plánova-
né činnosti, a rychle ven. Potok u chaty a vodní bomby..... BOMBA. Děti si závěr po-
bytu opravdu užily. Po obědě jsme zabalili všechny věci a čekali na odjezd. Pan Verner 
přijel včas a v pořádku nás dovezl ke škole. 
 Podle reakce dětí i všech zúčastněných pedagogů hodnotím pobyt pozitivně. K bez-
va atmosféře přispělo i dobré zázemí na chatě a její výborná kuchyně . Věřím, že ti, co 
s námi letos neodjeli, litují, a příští rok budou s námi se zabaleným batohem čekat na 
odvozový autobus.
 Díky všem dětem za pěkné chování a práci, díky učitelům za čas, který strávili se 
svými dětmi. Jana Rémišová

Do příštího čísla Deštníku připravujeme rozhovor s novým ředitelem školy Mgr. Michalem 
Dusílkem.

Z kultury

VÝLET DO SÝPKY – MUZEA ORLICKÝCH HOR

 Jak již jistě víte, v Rokytnici v Orlických horách bylo v historické budově bývalé sýp-
ky otevřeno nové muzeum, které se 17. července stalo cílem našeho dalšího výletu! 
 Moc hezky se o něm píše v letním vydání Turistických novin. A pokud jste to nečetli, 
máte možnost nyní: 
 „V Rokytnici v Orlických horách bylo v historické budově bývalé sýpky otevřeno 
nové muzeum! Jedinečná expozice věnovaná vazbě regionální řemeslné výroby na lo-
kální přírodní zdroje nemá v Orlických horách obdoby. Ačkoliv se jedná o muzeum, 
nečekejte zde ponuré místnosti přeplněné zaprášenými vitrínami. Prostory muzea 
jsou pojaty v moderním duchu. Historické konstrukce se zde citlivě snoubí se sklem 
a dávají tak vzniknout příjemnému vzdušnému prostoru. Dominantou je unikátní tří-
patrový model lesního biotopu obsahující více než 50 druhů preparovaných živočichů. 
Návštěvník tak dostává možnost prohlédnout si například ledňáčka, čápa černého 
a další tvory, které v přírodě zahlédnete přinejlepším letmo na pár okamžiků. Návště-
va Sýpky však nepřináší pouze poznání. Expozice je koncipována tak, aby se stala pří-
jemným a zábavným zážitkem pro celou rodinu. Především děti si zde užijí spoustu 
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zábavy, ať již při zkoušení tradičních regionálních řemesel, luštění úkolů paní Kuny, 
nebo při hře s interaktivní podlahou. Určitě se budou dobře bavit. Návštěvníci jsou 
po expozici nenásilně provedeni audioprůvodcem (který je mimochodem k dispozici 
v několika jazykových mutacích). V případě, že se děti chtějí zdržet déle, mohou do-
konce své rodiče „odložit“ v rodičovském koutku či promítacím sále. 

 Návštěvu Sýpky si nemusí odepřít ani handicapovaní. Samozřejmostí je zde nejen 
kompletní bezbariérovost, ale také například videoprůvodce ve znakové řeči. Do mu-
zea vás dokonce pustí i s domácími mazlíčky (tedy pokud to není zrovna krokodýl)!“
 Cestu zpátky jsme si ještě zpestřili zastávkou u Zemské brány a v neratovském 
kostele. LZ 

Z rokytnické expozice. Cestu zpátky jsme si ještě zpestřili zastávkou u Zemské brány 
a v neratovském kostele. Foto: LZ a Anna Pohlová
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Z kalendáře deštenských akcí

NEJPRVE MALÉ OHLÉDNUTÍ prostřednictvím několika fotografi í Jaroslava Karbana.

SLAVNOSTI OHNĚ A NITÍ (5. – 6. 7. 2014)
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ZVONEČKOVÝ JARMARK ANEB SLAVNOSTI ZVONKOHRY (19. – 20. 7. 2014)

TAVENÍ SKLA V NOVÉM (1. – 3. 8. 2014)

 Letošní Tavení bylo stejně jako každé a přeci jiné. Návštěvníci si možná ani nepo-
všimli, ale nad nově rekonstruovanou pecí vyrostlo nové-větší zastřešení a po muzejní 
zahradě stojí malé rozvaděče. A vše se vešlo do jedné věty. Jenže je za tím moře práce. 
Na zahradě se nadřeli jak zaměstnanci obce Jaroslav Michel, Ladislav Hryzlík a Roman 
Kotrouš, tak pan Jiroušek  a později pan Verner se svými stroji. Spoustu práce odvedla 
obětavá Alena Tesařová, Václav Vojtěch, Vašík Kříž a Karel Zídka.  Zemní vedení polo-
žil pan Karel Holec ze Solnice a základní konstrukci nového zastřešení pece provedla 
zdarma fi rma pana Jakuba Wotha - Dřevostavby Deštné. Vlastní konstrukci pak po-
mohl sestavit pan Válek.  Množství práce se povedlo zajistit svépomocí, ale pec si skláři 
museli opravit sami. A tak  na podzim přezdili komín a na jaře pak vlastní těleso pece. 
Něco šamotových cihel jsme nakoupili, ale jednu Avii věnoval sám huťmistr ze svých 
zásob.
 A dřevo. Před třemi roky jsme dostali od sklářů darem štípačku a letos na jaře  už 
pracovaly dvě! Tolik pracantů přijelo a  připravilo dřevo, aby přes zimu vymrzlo a dob-
ře hořelo.  
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 Tak se tedy stalo, že letošní Tavení probíhalo ve vylepšeném areálu. K naší velké ra-
dosti vše fungovalo. O skvělou atmosféru se postarali skláři sami a návštěvníci zaplnili 
celý areál. A tak již přemýšlíme, co ještě udělat, aby muzejní zahrada sloužila co nejlé-
pe našim akcím a hlavně Tavení skla dřevem.
 Všem, kteří muzeu pomohli a pomáhají, děkuji. Bohumír Dragoun 
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KAČENČINO LOUČENÍ S LÉTEM A RYCHNOVSKÝ DENÍK (6. 9. 2014)

  „… Bylo to symbolické. V sobotu v podvečer po nádherném slunečném dni se nebe-
sa nad Velkou Deštnou zlověstně zatáhla. Blesky na obzoru doprovázelo hlasité hřmě-
ní. Jako by matka příroda chtěla zvěstovat, že vládu nad Orlickými horami po letním 
panování křehké Kačenky přebírá silná ruka Rampušáka…“

Hory, paloučky i jezírko, podzimní příroda a lesní vůně, se postaraly o jedinečnou ku-
lisu pohádkového lesa,  ve kterém na poutníky čekaly všelijaké bytosti, vědomostní 
a dovednostní úkoly. 
 Chata Kristýna nám poskytla ideální zázemí pro další program Kačenčina loučení 
s létem. LZ

Foto: Jan Lec, LETZ photography. Více fotografi í naleznete na webových stránkách obce
www.obec-destne.cz/obec-284/fotografie/kacencino-louceni-s-letem/kacenka-2014 
(zkrácený odkaz: http://goo.gl/YTDoXa)
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KONCERTY

 Letošní léto bylo štědré i na koncerty. Nabídlo nám jich hned několik. Jen v kostelích 
byly plánovány čtyři. 
22. července to byl varhanní koncert děl českého a světového baroka a renesance.  
2. srpna tu v kostele sv. Máří Magdalény při Svátcích skla koncertovalo Polyfonní 
sdružení. 
9. srpna vážnou hudbou ožil kostel sv. Matouše. Více o tom Josef Ježek ve svém článku. 
Mimořádný byl koncert 13. září v rámci MHF F. L. VĚKA. LZ

KRÁSNÁ CHVÍLE

 Ten kostel je vidět zdaleka, tvoří výraznou krajinnou dominantu deštenské části Or-
lických hor. Jeho stavitelé ho zasvětili jednomu ze čtyř evangelistů, sv. Matoušovi. To 
je ten, co je většinou zobrazován s andělem, který mu prý diktoval slova jeho evangelia. 
Tenhle stánek Boží měl postihnout osud úplného zničení. Říká se, že ve zdevastova-
ném kostele hráli účastníci blízkého pionýrského tábora fotbal. Objekt byl zcela vykra-
den a zničen. Nezůstalo nic, jen holé stěny a děravá střecha…
 Přenesme se v čase několik desítek let. Je sobota 9. srpna 2014 a desítky návštěvníků 
míří do kostela sv. Matouše na Jedlové, aby byli účastni již druhého koncertu, který 

 Foto: archiv MHF F. L. Věka
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zde obec Deštné v Orlických horách, spolu se zdejší římskokatolickou farností a Spo-
lečností přátel Jiřího Strejce, pořádá. Čeká je vystoupení MIB Quartetu s hobojistou 
Janem Thurim a také člen opery Národního divadla v Praze Jakub Hrubý.
 MIB Quartet je mladé netradiční smyčcové kvarteto, které má ve svém repertoáru 
hudbu klasickou, jazz, rock i pop, to vše ve vlastních aranžích. Sestava Saša Kopka, 
Ivan Ivanov, Jakub Mayer a František Jelínek byla pro tento koncert ještě rozšířena 
o hobojistu Jana Thuriho. Ti společně doprovodili barytonistu Jakuba Hrubého v Dvo-
řákových Biblických písních. Když zničeným chrámem zněla slova: „Hospodin je můj 
pastýř, nebudu míti nedostatku…“, měli jsme všichni přítomní  pocit zvláštní sounále-
žitosti, zvláštního duchovního prožitku, který dokáže vyvolat jen skutečné umění. Pak 
následovala Meditace na chorál Svatý Václave od Josefa Suka. 
 Závěrečnou část koncertu vyplnila světová premiéra nové skladby Luboše Sluky, 
čestného deštenského občana, Evangelium svatého Matouše, kterou mistr zkompono-
val právě pro tuto příležitost a tento chrám. Není tajemstvím, že jeho velkým přáním 
je, aby tento dům Boží byl znovu vzkříšen ke své původní podobě a slávě. Skladba je 
inspirována tou částí Matoušova evangelia, která se věnuje Kristovu kázání na hoře 
Blahoslavenství. Jak sám autor po mohutném aplausu ve stoje všech přítomných sdě-
lil, inspiraci pro tento opus mu dal deštenský pan farář Hoffmann, který mu pro zhu-
debnění právě tuto část evangelia doporučil.
 Odcházeli jsme z prostor kostela sv. Matouše obohaceni o mnoho skvělých zážitků. 
Slova evangelia „Blaze těm, kteří mají čisté srdce, neboť oni uzří Boha“, která se ještě 
před několika minutami nesla lodí zničeného chrámu, jsme si nesli s sebou. Ještě v nás 
dozníval Hrubého krásný hlas i Slukova hudba umocňující biblický text. Uvědomil 
jsem si, že pro všechny milovníky vážné hudby i její odpůrce, věřící či ateisty, přece 
platí: Blaze těm, kteří mají čisté srdce…!
 Můj dík patří všem, kteří se o tu krásnou chvíli zasloužili. Josef Ježek

MIMOŘÁDNÝ KONCERT MHF F. L. VĚKA (13. 9. 2014)

 Poprvé v historii Mezinárodního hudebního festivalu F. L. Věka se uskutečnil jeden 
z koncertů v DEŠTNÉM V ORLICKÝCH HORÁCH. Stalo se tak v sobotu 13. září 
2014 v kostele svaté Máří Magdalény, kde vystoupil vynikající soubor CZECH BRASS 
a Cécile BOIFFIN (tympány). Od 19.30 hodin byla na programu díla M. A. Charpen-
tiera, J. P. Vejvanovského, G. F. Händela a J. S. Bacha.
 CZECH BRASS Ansámbl je složen ze špičkových sólistů, laureátů mezinárodních 
soutěží a prvních hráčů orchestrů. Vznikl pro podporu a rozvoj hry na žesťové nástro-
je v Čechách, jeho prioritou je popularizace nástrojů a propagace české hudby u nás 
i v zahraničí. Skladby jsou aranžovány všem hráčům na míru s důrazem na jejich virtu-
ozitu, kde je maximálně využito všech zvukových možností každého z nástrojů.
 Soubor vede trumpetista Marek Zvolánek, který studoval na Pražské konzervato-
ři u Antonína Vaigla a Hanse Ganche v prestižním salzburském Mozarteu a dále pak 
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 Foto: 2x archiv MHF F. L. Věka
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na Musikakademie u Konradina Grotha v Berlíně. V osmnácti letech se stal členem 
České fi lharmonie, brzy po tom vyhledávaným sólistou pro svou technickou virtuozitu 
a krásný tón. Vystoupil na významných podiích (Pražské jaro, Smetanova Litomyšl) 
a jako sólista s mnoha českými i zahraničními orchestry. V Německu byl přizván ke 
spoluúčasti v prestižním souboru „Ten of the best“, který se skládá z deseti nejlepších 
trumpetistů světa. V současné době Marek Zvolánek působí jako sólo-trumpetista 
Symfonického orchestru Českého rozhlasu. Od roku 2001 hraje exkluzivně na nástroj 
světoznámého rakouského výrobce Schagerl Music Instruments.
Marek Zvolánek – trubka / Karel Kučera – bastrombón / Lukáš Moťka – trombón / 
Stanislav Penk – trombón / Karel Malimánek – tuba / Jiří Houdek – trubka /
Marek Vajo – trubka
 CÉCILE BOIFFIN – tympány
Cécile Boiffi n studovala na Conservatoire de Région de Boulogne-Billancourt ve Fran-
cii a na Musikhochschule Freiburg v Německu. Dnes je členkou Komorní fi lharmonie 
Pardubice a pravidelně vystupuje jako komorní hráčka i sólistka. V roce 2003 založila 
s hercem Janem Sklenářem soubor Cilijen, kde hledá různé možnosti propojení mlu-
veného slova s širokou paletou bicích nástrojů.   Organizátoři MHF F. L. Věka

Společenská kronika
 Ne ode všech se nám vrátil souhlas se zveřejněním. Proto tu nenajdete některé osla-

vence, o nichž víte, že v měsících červenec, srpen a září oslavili či oslaví své životní 
jubileum. Další souhlasy nám byly doručeny až po uzávěrce minulého čísla, proto se 
vracíme do jara.

Jubileum:
60.: Milena Ulbrichtová, Magdaléna Pavlasová     
65.: Karel Disman, Josef Martinek 
70.: Vlasta Pavlasová, Jaroslav Novotný
75.: Alfréd Kleiner
80.: Jan Pacina, Anna Hartmanová 
Všem oslavencům srdečně blahopřejeme! 

Pozvánka 
Vánoce se nezadržitelně blíží a s nimi i Rozsvícení vánočního stromu.

Nezapomeňte tedy na první adventní neděli 30. listopadu.



39

Sňatek uzavřeli:
Zuzana Řeháková a Josef Mervart
Martina Kočmídová a Arpád Lörincz
Novomanželům přejeme, aby nejen jejich svatební den byl jedním z nejkrásnějších v životě, 
ale aby jejich společný život byl založen na vzájemném pochopení a lásce jednoho k druhému.

Zlatá svatba (50 let):
Eva a Miroslav Železovi
Přejeme Vám hodně zdraví, radosti a spokojenosti. Buďte spolu i s námi dlouhá léta šťast-
ni a užívejte krásy života v kruhu svých dětí, přátel a spoluobčanů.

Narodili se: 
Tadeáš Hofman (rodičům Anetě a Janovi Hofmanovým)
Matyas Hepnar (rodičům Martině a Janovi Hepnarovým)
Přejeme maličkým, aby vyrůstali ke spokojenosti a lásce svých rodičů.

Loučíme se se zemřelými: 
Stanislavem Štěpem
Marií Štěpánovou
Čest jejich památce! LZ

ODEŠLA VÁCLAVA DOMŠOVÁ, ENERGICKÁ A STATEČNÁ ŽENA

 Dne 6. července 2014 zemřela Ing. Václava Domšová, která 
v letech 1994 – 2002 zastávala funkci starostky obce. V době 
svého působení v politice vykonala nejen pro Deštné v Orlických 
horách mnoho dobrého. Velmi hezky o tom píše Rychnovský de-
ník, z něhož výstižný článek uvádíme:

Po dlouhé a těžké nemoci zemřela ve věku 56 let v neděli 
6. července známá regionální politička, někdejší starostka 
Deštného v Orlických horách a senátorka Václava Domšová.
 Byla neustále energickou, houževnatou, rozhodnou a od-
hodlanou ženou, která se nikdy, ani přes překážky či kritiku, 
nebála pro dobro věci jít za tím, o čem byla přesvědčena. V duchu jejího životního kré-
da, které neustále zdůrazňovala: Kde je vůle, tam je i cesta, čili když se chce, tak všech-
no jde!

  Rodina Štěpova děkuje za projevení soustrasti.
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 Mnoho lidí ji stále zná jako výřečnou starostku Deštného v Orlických horách, násled-
ně jako senátorku. Byla aktivní také jako místopředsedkyně Spolku pro obnovu venko-
va. V čele Dobrovolného svazku obcí Region Orlické hory stála u zrodů projektů, jakými 
jsou Kačenčina pohádková říše, upravování běžeckých tratí, cyklobusy a další. Radovala 
se z toho, že tyto věci přišly na svět, přilákaly turisty i místní a dnes jsou téměř samo-
zřejmostí života hor. Za jejího působení se začalo usilovat o rovnoprávnější rozpočtové 
určení daní pro malé obce. Angažovala se za rovnoprávný život na venkově … Výčet je-
jích aktivit stejně jako pomoci mnoha organizacím či spolkům by dal na mnoho řádků.
 Poté, co skončila v Senátu, byla aktivní v zastupitelstvu Královéhradeckého kraje 
a ve Výboru pro kulturu a památkovou péči. Psal se rok 2012, stala se Ženou regionu, 
ucházela se o post senátorky za Náchodsko a opět usedla v krajském zastupitelstvu.
 Pak se jí však ze dne na den změnil život. Jindy velmi upovídaná žena náhle přestá-
vala artikulovat. Lékařská vyšetření odhalila zhoubnou nemoc. Václava Domšová se 
pustila do boje. Po operaci se začala znovu učit mluvit, od základů, trpělivě, po sla-
bikách. Dokázala to. Když se zdálo, že by nad nemocí mohla zvítězit, ta se bohužel 
ozývala znovu. 
 Václava Domšová se však nevzdávala, neztrácela víru, naději, neopouštěl ji optimi-
smus. Svůj úděl vzala jako poslání. Cítila se silně a chtěla povzbudit další lidi, kteří na 
tom byli ještě hůř. O své nemoci otevřeně hovořila. Ostatně kdo ji znal, ví, že energie 
měla na rozdávání. Jako kdyby se nic nedělo. Měla skutečnou radost ze života. „Jsem 
v současné době vyrovnaná a šťastná, jak jsem nikdy nebyla,“ říkala ještě vloni. Od poli-
tiky už si ale držela odstup. „…protože je tam příliš mnoho negativní energie,“ dodáva-
la. A tak přijímala už jen pozitivní návštěvy. Byla ráda, že má okolo skvělé děti a fůru 
opravdových kamarádů.
 Bohužel, vyhrát boj se jí nepodařilo. Odešla v ní velmi statečná, silná, hrdá, odhod-
laná a stále pozitivně myslící žena. Dáma s rozhledem, jež zůstávala skromná a nad 
věcí. Nechtěla by však, aby se truchlilo, ale aby se na ni takto pamatovalo a abychom 
šli – stejně jako ona – vždy nezlomení s hlavou vzhůru.
 Pavel Bednář, Rychnovský deník

Pozn. redakce: Těžko by to někdo z nás napsal lépe a výstižněji.

Víte, že…
– během léta došlo k redesignu webových stránek obce www.obec-destne.cz? 
 A to nejen na první pohled. Stránky jsou přehlednější a snáze použitelné.
– naši dobrovolní hasiči soutěží o nejlepší jednotku sboru dobrovolných hasičů roku 
2014? Chcete-li je podpořit, do 30. 10. 2014 vyplňte jednoduchý formulář, který na-
leznete na stránkách www.adhr.cz nebo pošlete SMS ve tvaru: HASICI JVC1, kterou 
odešlete na číslo 9007706 (podrobný popis hlasování naleznete po kliknutí na ikonu 
„hlasování“).
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– 30. července jste si tu mohli nechat nabrousit nože, strojky na maso, či jiné domácí náčiní?
– 6. srpna jste tu mohli jít do cirkusu?
– zajímavý byl i víkend archeologických technologií v Uhřínově? 
– v rámci ORLICKO-KLADSKÉHO 18. varhanního festivalu se 27. září v sousedním 
Sedloňově v kostele Všech svatých od 17 h uskuteční koncert (Václav Uhlíř – varhany, 
Hana Medková – zpěv)?
– na Černém kříži je umístěn obraz Svaté Anny – patronky Orlických hor (autorka Jar-
mila Haldová)? 
– název Luisino údolí vymyslel tehdejší majitel solnického panství Antonín Slivka, ry-
tíř za Slivic? Horské údolí pojmenoval podle své matky Marie Luisy.
– na 5. října chystáme vítání občánků? AK a LZ

Zářijová provozní doba informačního centra 
Pondělí  9–11 h ; 13–16 h
Úterý  9–11 h ; 13–16 h
Středa  9–11 h ; 13–16 h
Čtvrtek  9–12 h 
Pátek  9–12 h ; 13–16 h
Sobota  9–12 h ; 13–16 h
Neděle  9–12 h ; 13–15 h

Letos si zahoubařil snad každý. Foto: archiv JaK
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Soutěž o ceny 
 Vyčerpávající odpověď na otázku: Kde ještě, kromě Orlických hor, byste se mohli se-

tkat s řekou jménem Bělá? nám zaslal chalupář Karel Dománek. Řeku s názvem Bělá 
bychom skutečně našli i v několika dalších povodích. Výherce soutěže se tak může 
těšit na drobnou cenu.

 Nová soutěž 
Znáte délku toku té naší Bělé? 

Svoji odpověď vhoďte do schránky (označené „anketa“) umístěné v chodbě obecního 
úřadu. Tím se zapojíte do soutěže o ceny, která končí 15. 11. 2014. Nezapomeňte uvést 
své jméno a adresu.  Odpověď můžete nově zaslat také e-mailem na adresu obec.
destne@onet.cz, případně SMS zprávou na číslo 702 004 318. 
Soutěže se neúčastní členové Redakční rady ani jejich příbuzní. Redakční rada

Z osvědčených receptů
Aneb může se nám hodit 

100 g hladké mouky = 6 PL 100 g polohrubé mouky = 6 PL

100 g hrubé mouky = 5 PL 100 g cukru krupice =4,5 PL

100 g cukru moučka = 6,5 PL 100 g kokosu (strouhaného) = 10 PL

100 ml oleje = 8 PL 100 ml sádla = 8 PL

100 ml mléka =  8 PL 100 g marmelády = 3 PL

100 ml medu = 6 PL 100 g oříšků ( mletých) = 10 PL

100 g oříšků ( sekaných ) = 8 PL 100 g soli = 3 PL

100 g krupice = 5 PL 100 g kandovaného ovoce = 4 PL

100 g mandlí ( sekaných ) = 8 PL 100 g škrobové moučky = 5,5 PL

100 ml vody = 8 PL 100 g strouhané čokolády = 8 PL

100 g rozpuštěné čokolády = 4,5 PL 100 ml rumu = 8 PL

100 g rozinek = 4 PL 100 ml zakysané smetany = 4 PL

100 g strouhaného tvarohu = 4 PL 100 g měkkého tvarohu = 3,5 PL

100 g rozpuštěného másla = 7 PL 100 g tuhého másla = 4 PL

PL – vrchovatá polévková lžíce 
 Vybrala LZ
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Hasiči

VÝJEZDY

Odpoledne 8. 6. 2014 kolem půl páté jsme vyjeli k požáru lesa do obce Uhřínov, místní 
části Benátky. Jednalo se o požár lesní hrabanky na ploše cca 50×50 m v dosti prudkém 
terénu. Hasiči z Deštného střídali na proudech již unavené kolegy. Spolupráce s PS 
Rychnov, SDH Prorubky, SDH Liberk a SDH Lukavice. Událost se obešla bez zranění 
a škody.
10. 6. 2014 v 15.40 h jsme vyjeli k požáru suché trávy v obci Kounov. Jednotka byla 
při cestě k zásahu odvolána zpět na základnu, protože se jednalo o událost menšího 
rozsahu.
6. 7. 2014 17.12 h jsme znovu hasili požár lesa nedaleko obce Orlické Záhoří. Jednalo 
se o požár lesní hrabanky po pálení klestí na rozloze cca 50×100 metrů. Část jednot-
ky se podílela na vlastním hašení a část prováděla kyvadlovou dopravu vody na místo 
požáru. Událost se obešla beze škody a bez zranění. Spolupráce s místní jednotkou 
Orlické Záhoří a HZS Rychnov nad Kněžnou.
Dne 16. 7. 2014 ve 14.18 h se stala dopravní nehoda v Deštném – Zákoutí. Jednotka 
průzkumem zjistila, že se jedná o osobní vozidlo, u kterého hrozilo převrácení. Vozidlo 
bylo zajištěno. Ve vozidle se v době příjezdu nacházely dvě osoby, které jednotka vy-
prostila z vozidla ve spolupráci s Horskou službou. Událost se obešla bez zranění. Na 
místě jednotka spolupracovala s Horskou službou Deštné v Orlických horách a profe-
sionálními hasiči ze stanice Dobruška.
25. 7. 2014 Jednotka byla při cestě k dopravní nehodě v obci Sněžné odvolána zpět na 
základnu.
Večer 2. 8. 2014 v 19.46 h se uskutečnil výjezd do obce Zdobnice. Průzkumem jednot-
ka zjistila, že se jedná o spadlý vzrostlý strom přes silnici, kde tvořil překážku. Silnice 
byla v době příjezdu jednotky neprůjezdná. Pomocí motorové pily byl strom rozřezán 
a odklizen mimo komunikaci a dále byl řízen provoz na komunikaci. Na místě jednot-
ka spolupracovala s profesionálními hasiči ze stanice Rychnov nad Kněžnou. Událost 
se obešla bez zranění. JSDH

Z přírody

Z LIDOVÝCH PRANOSTIK

– Je-li chladné a deštivé léto, na podzim přijde dlouhé babí léto.
– Jestliže zajíc na podzim dlouho pelech nehrabe, bude mírná zima. 
  Ale začne-li hrabat pelech začátkem podzimu, bude zima tuhá.
– Mnoho bukvic – mnoho vánic.
– Podzim přikáže, ale až jaro ukáže.  
 Vybrala LZ
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Správa CHKO Orlické hory radí a informuje...             

OVLIVNÍ NAVRŽENÁ STAVBA KRAJINNÝ RÁZ?
 V úvodním dílu našeho seriálu o krajinném rázu jsme si řekli, co 

si pod pojmem krajinný ráz představit. Následně jsme se zmínili 
o vývoji krajiny, vysvětlili jsme si, proč a jak se krajina v různých 
místech liší. A nyní bychom se měli společně zamyslet nad tím, zda 
je možné objektivně posoudit, jestli plánovaný záměr bude pro ur-
čitou krajinu přijatelný či nikoliv.
 Jak jsem naznačila v závěru svého minulého článku, vnímání krajiny se může u jed-
notlivých lidí lišit. Stejně tak se může lišit i jejich pohled na to, zda nová výrobní hala, 
nadzemní elektrické vedení, výstavba nové silnice, turistická rozhledna nebo třeba 
i rodinný domek mohou negativně ovlivnit krajinný ráz. Cílem tedy je použít objektivní 
nástroj k posouzení vlivu na krajinu.
 Odbornou pomůckou, kterou mají v současné době správy CHKO k dispozici při po-
suzování vhodnosti zařazení nových návrhových ploch do územních plánů nebo pro 
posouzení konkrétních záměrů, pro něž má být vydáno závazné stanovisko do řízení 
vedeného stavebním úřadem, je dokument „preventivní hodnocení krajinného rázu“.
 Odborníci, kteří jednotlivé dokumenty zpracovávají, rozdělí území chráněných 
krajinných oblastí na tzv. oblastí krajinného rázu (OKR). V textové části podkladu 
jsou pak popsány charakteristické znaky krajinného rázu, které jsou pro danou ob-
last typické. Jedná je např. o měřítko (mozaiku) krajiny, tvar reliéfu, uspořádání sídel. 
Součástí popisu je i výčet stávajících a potencionálních narušení či výrazných změn 
krajinného rázu, jako je např. plošné vymezování pozemků pro obytné zóny, průseky 
v lesních porostech v důsledku rozšiřování sportovních areálů, stárnutí silniční sítě 
včetně lemujících stromořadí, problematika hospodaření v krajině. Textová část je do-
plněna fotodokumentací zachycující typické pohledy do krajiny v daném území.
 Podjednotkami výše zmíněných oblastí jsou tzv. místa krajinného rázu (MKR). Konkrét-
ní části sídel jsou zde charakterizovány výčtem dominant, podrobnějším popisem struktury 
a charakteru zástavby a dalšími pro sídlo typickými jednotlivostmi (např. výhledová místa, 
sakrální objekty, objekty nevhodného měřítka). Podle zachovalosti urbanistické struktury 
a architektonicky cenných staveb jsou vymezeny pro každé sídlo zóny ochrany krajinného 
rázu A, B a C a stanoveny regulativy pro potenciální výstavbu. Opět nechybí fotodokumen-
tace pozitivních i negativních příkladů jednotlivých objektů včetně příslušných komentářů.
 Při tvorbě nové územně plánovací dokumentace i při standardním posuzování 
nových záměrů využívá příslušný úřad – např. správa CHKO – informace z daného 
dokumentu pro stanovení podmínek ochrany krajinného rázu. Pokud je nová plocha 
či stavba akceptovatelná, je k ní udělen následně souhlas resp. souhlas s podmínkami 
pro případnou úpravu.
 Pokud se jeví nový záměr jako konfl iktní se zájmy ochrany přírody a krajiny, je mož-
né provést případové hodnocení vlivu stavby na krajinný ráz lokality dle některého 
z metodických postupů (např. kol. autorů I. Vorel, R. Bukáček, P. Matějka, M. Culek 
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a P. Sklenička, Praha 2006), které má zajistit objektivní vyhodnocení. Toto posouzení 
mohou provést odborní pracovníci příslušného úřadu, ale také externí specialisté.
 Princip si můžeme ve zkratce nastínit. Aby bylo možné posoudit vliv konkrétní stav-
by na danou lokalitu, je nutné tuto lokalitu podrobně prozkoumat při terénním šetře-
ní. Pro hodnocení je důležité vymezit v první řadě krajinný prostor, který bude novou 
stavbou dotčen (ovlivněn). Je ohraničen okruhy potenciální viditelnosti a vizuálními 
bariérami (terénními hranami, hranicemi porostu apod.) Na základě provedeného 
místního šetření, studia odborných dokumentů, historických pramenů i mapových 
podkladů se dotčený krajinný prostor podrobně popíše. Do znaků přírodních, kultur-
ních i historických charakteristik krajinného rázu patří přírodní i historické dominan-
ty, charakter a struktury zástavby, měřítko krajiny, vegetační kryt, modelace terénu, 
duchovní význam místa i charakter oblasti apod. Následuje tabulkové vyhodnocení, 
jak se jednotlivé znaky v krajině projevují (pozitivně, neutrálně či negativně) a jak jsou 
cenné (jedinečné, význačné či běžné).
 Závěrem posouzení je určení míry vlivu na jednotlivé hodnoty v krajině (vliv na pří-
rodní, kulturní a historické charakteristiky, na významné krajinné prvky a na zvláště 
chráněná území, vliv na kulturní dominanty, na estetické hodnoty krajiny a její har-
monické měřítko, vliv na harmonické vztahy v krajině). Na základě vyhodnocení míry 
vlivu se stanoví, zda je záměr pro danou krajinu únosný či nikoliv.
 Pokud je vyhodnoceno, že záměr není únosný, stavbu není možné z pohledu ochra-
ny krajiny ve smyslu ust. § 12 zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny, po-
volit. Pokud bude klasifi kován vliv na danou krajinu jako únosný, stanoví se obvykle 
podmínky, které zajistí minimalizaci vlivu na krajinný ráz. Jedná se například o vhod-
né osazení stavby do terénu, omezení terénních úprav, řešení hmoty objektu, barevné-
ho řešení s ohledem na stávající zástavbu, provedení sadových úprav.
 Ing. Pavla Marvanová, Správa CHKO Orlické hory

NOVÝ BIOTOP PRO DROBNÉ VODNÍ ŽIVOČICHY UPROSTŘED PASTVINY

 V první polovině tohoto roku byla provedena revitalizace drobného pravostranného 
přítoku Deštenského potoka u osady Ošerov severozápadně od Deštného v O. h. V rám-
ci akce bylo vytvořeno nové meandrující koryto a několik bočních i průtočných tůní. 
Velká část plochy je dobře viditelná z hlavní silnice spojující Deštné v O. h. s Dobruš-
kou, a to při pohledu vpravo od silnice těsně pod křižovatkou, kde se dělí cesty směrem 
na Dobrušku a Sedloňov.
 Hlavním cílem akce byla přírodě blízká úprava koryta toku a zpomalení odtoku 
vody z krajiny. Tímto opatřením se také výrazně zlepšily životní podmínky pro řadu 
druhů rostlin a živočichů, zejména pak obojživelníků a vodního hmyzu. Investorem 
akce byl správce toku Lesy České republiky, s. p., jenž potřebnou částku k realizaci zís-
kal z Operačního programu Životní prostředí. Revitalizace byla provedena na podnět 
Správy CHKO Orlické hory.
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 Drobný přítok původní délky 450 m, protékající pastvinou, měl před revitalizací 
charakter zahloubeného přímého koryta. Nově bylo vytvořeno mělké korýtko misko-
vitého profi lu o hloubce cca 20 cm, jehož trasa byla oproti starému korytu prodlou-
žena o 180 m. Staré koryto bylo zasypáno. V trase toku byly vybudovány 3 mokřady 
a jedna větší boční mělká tůň o ploše 150 m2. V místech křížení starého koryta s novou 
trasou vzniklo na původní vodoteči 7 průtočných tůní. 

 Foto: 2x archiv Správy CHKO Orlické hory
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 V nivě zrevitalizovaného toku byla provedena také výsadba menších skupinek stro-
mů a keřů.
 Nové tůně a mokřady budou vyhledávanými biotopy pro místní druhy obojživelní-
ků, jako je například skokan hnědý, čolek obecný či čolek horský, ropucha obecná.
 Pokud se půjdete na místo podívat, může se stát, že tůně v období bez srážek budou 
poloprázdné nebo dokonce suché a ani nově vytvořeným korýtkem nepoteče žádná 
voda. Není to však nic neobvyklého vzhledem k tomu, že povodí tohoto drobného po-
toka je velmi malé a omezuje se prakticky pouze na okolní pastvinu a navíc se zejmé-
na ve svažitější části už necelý metr pod povrchem nachází propustná vrstva štěrku. 
S největší pravděpodobností budou tedy vodní tok a tůně fungovat spíše periodicky, 
tzn. že v období zvýšených průtoků (např. při jarním tání sněhu nebo při trvalejších 
deštích) budou tůně i koryto plné vody, zatímco v sušších částech roku hladina vody 
v tůních zaklesne a voda v korytě se ztratí do podloží. Tento průběh však není z pohle-
du přírody vůbec na závadu. Lokalita tak nabízí několik typů tůní, které umožní život-
ní podmínky rozmanitým druhům. Periodicky vysychající tůně mimo hlavní koryto 
budou osídleny vodním hmyzem a průtočné tůně v původním korytě, kde lze očekávat 
zavodnění i v suchých obdobích roku, budou vhodnější pro obojživelníky. Navíc sou-
časný stav nelze považovat za konečný. Celá lokalita se bude ještě dále vyvíjet a díky 
výraznému vymělčení toku a vytvoření tůní by mohlo během několika let dojít k nasy-
cení půdního horizontu vodou, čímž by se zvýšila hladina podzemní vody, a tím i stá-
lejším průtokům v korytě i přilehlých tůních. 
 Jistě bude zajímavé tuto lokalitu dlouhodobě sledovat a pozorovat, jak se v průběhu 
času mění. Přidejte se také! Budeme rádi, když nám napíšete svá pozorování živočichů 
z této lokality na elektronickou adresu: orlhory@nature.cz. 
 Mgr. Radka Jakoubková, Správa CHKO Orlické hory

SKŘÍTKOVÉ OVLÁDNOU OLEŠNICKÝ LES
 Pokud máte rádi přírodu a hledáte zajímavý typ na výlet, vypravte se třeba do Oleš-

nice v Orlických horách. Kromě toho, že tu mají moc pěkné náměstí, na obecním úřa-
dě vystavený mechanický Utzův betlém a okolí obce je poseto pevnůstkami válečného 
opevnění, nově byla v tzv. „Kutlu“, na dohled od česko – polské hranice, otevřena ge-
ologická stezka.
 Feistův kopec za Olešnicí se totiž svým geologickým podložím vymyká zbytku ma-
sivu Orlických hor. Jenom tady totiž najdete granodiorit – tzv. olešnickou žulu. Les 
v okolí Olešnice je poset menšími i většími skalními útvary, balvanovými proudy či 
jen kamennými snosy z dob, kdy zde místní lidé ještě obhospodařovali svá políčka. 
Spousta velikých kamenů a drobných skalek se ale objevila na náletem zarostlé pase-
ce v areálu bývalého rekreačního střediska až při výstavbě nového lyžařského areálu 
„Hartman“. V rámci terénních úprav byly některé balvany ze sjezdové trati vyjmuty 
a rozmístěny na pozemcích v okolí tohoto sportovního komplexu.
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 Majitel areálu Ing. Radko Hartman vybudoval ve spolupráci s AOPK ČR – Sprá-
vou CHKO Orlické hory asi 1km dlouhou geologickou stezku, která vás provede 
osmi zastaveními a seznámí vás se zdejší zajímavou „kamennou historii“. Do areálu 
„Hartman“ snadno trefíte, neboť je z olešnického náměstí dobře značený. A na pro-
cházku přírodou se pak můžete vydat po červených puntících v bílých polích, kterými 
je stezka značena. Pozor! Je to trochu do kopce, ale odměnou vám bude nádherný vý-
hled do tří světových stran od horní stanice lanovky na vrcholku Feistova kopce (711 
m n.m.). A ještě dvě perličky na závěr. Ve spolupráci s místními řezbáři plánuje pan 
Hartman stezku doplnit dřevěnými soškami lesních skřítků a jiných strašidel. Vyhlíd-
ku na Feistově kopci vám do budoucna zlepší plánovaná rozhledna „Olešnice“. Tak se 
přijeďte podívat!  Ing. Pavla Marvanová, Správa CHKO OH

Geologická mapa části 
Orlických hor.

Z trasy geologické stezky.
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ZUBNÍ POHOTOVOST – ROZPIS SLUŽEB

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8.00 – 12.00 h

datum jméno lékaře adresa ordinace telefon

6. 9. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665

7. 9. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696

13. 9. MUDr. Miřejovská Dagmar Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152

14. 9. MDDr. Andělová Jana J. Pitry 448, Opočno 731 980 112

20. 9. MUDr. Domáňová Iva poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 694

21. 9. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205

27. 9. MUDr. Pokorná Věra J. Pitry 448, Opočno 494 667 628

28. 9. MUDr. Ptačovská Eva Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 494 321 740

4. 10. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706

5. 10. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205

11. 10. MUDr. Stejskalová Věra zdrav. středisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263

12. 10. MUDr. Skřičková Zdena poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 695

18. 10. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 031

19. 10. MUDr. Světlík Filip Tyršova 515, Opočno 494 667 553

25. 10. MUDr. Šmídová Alena poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 550

26. 10. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693

1. 11. MUDr. Šťastná Ludislava Zdrav. středisko Rokytnice v Orlických horách 494 595 292

2. 11. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 542 102

8. 11. MUDr. Tancurinová Jana nám. Dr. Lutzowa 345, Vamberk 736 419 151

9. 11. MUDr. Tůmová Věra J. Pitry 344, Opočno 494 667 154

15. 11. MUDr. Valešová Pavla poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114

16. 11. MUDr. Vavřičková Hana poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 782

17. 11. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 781

22. 11. MUDr. Vyčítalová Marie Dr. Lützova 244, Vamberk 494 541 757

23. 11. MUDr. Zdeňka Jiří Kvasinská 129, Solnice 494 596 732

29. 11. MDDr. Zdráhal Zdeněk Komenského 481, Kostelec nad Orlicí 721 460 150

30. 11. MDDr. Andělová Jana J. Pitry 448, Opočno 731 980 112

6.12. MUDr. Bahník František Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152

7. 12. MUDr. Benešová Růžena Tyršova 464, Dobruška 494 622 040

13. 12. MUDr. Beránek Jan Komenského 828, Týniště nad Orlicí 494 371 088



50

Ze sportu

FOTBALOVÝ TÝM TJ SOKOL DEŠTNÉ V ORLICKÝCH HORÁCH 
ZAHÁJIL FOTBALOVOU SOUTĚŽNÍ SEZONU 2014 /2015 

 Domácí fotbalový tým zahájil novou fotbalovou sezonu 
2014/2015 se změnou na postu trenéra. Stávající trenér Pavel 
Krupka přerušil své působení ve funkci trenéra domácího týmu 
a odešel na hostování do Kostelce nad Orlicí. Jeho post převzal asi-
stent trenéra pan Kamil Kaplan, který přišel s důrazným pojetím 
tréninku a celý tým si vzal změny za své. Dodržování stanovených 
předsevzetí v přístupu k tréninku a ke hře samotné se pomalu uka-
zuje na kvalitě utkání, i když je ještě stále co vylepšovat …  
 O prázdninách se začalo tzv. pohárovými utkáními – o Pohár 
hejtmana Královehradeckého kraje. Nejprve se 27. července hrálo 

předkolo – TJ Sokol Deštné v O. h.  vs.  Start Ohnišov – výhra 2:1. První pohárové kolo bylo 
stanoveno na 2. srpna: TJ Sokol Deštné v O.h.  vs.  TJ Velešov – Doudleby n. O. – výhra 5:1
 Na oslavu začátku nového školního roku se naši hráči 3. září utkali se Slovanem Brou-
mov a vyhráli 2:1
 V pohárových utkáních se našemu týmu dařilo a postoupil do čtvrtfi nále, v němž pora-
zil soupeře hrajícího o dvě třídy výše – tedy krajský přebor – Slovan Broumov, čtvrtfi nále 
se odehraje až 23. dubna 2015 na deštenském hřišti, kdy domácí tým nastoupí proti hos-
tujícímu  týmu z Červeného Kostelce. Věřím, že přijdete fandit!
 Mistrovská fotbalová soutěž 2014/2015  začala 1. kolem 6. srpna 2014, když náš tým 
nastoupil doma proti hostujícímu fotbalovému týmu TJ Sokol Malšovice a  bohužel jsme 
prohráli 2:0.
 V dalších kolech se již dařilo lépe. Fotbalisty z Opočna jsme porazili po nerozhodném 
stavu 1:1 o jeden gól po PK, tedy 4:3. Ve třetím kole rovněž rozhodovaly až PK. Lokomo-
tivu Hradec Králové naši hráči udolali po remíze 1:1 v PK 5:4. Z vítězství se neradovaly 
ani Smiřice, které jistě smutnily po výsledku 2:1 ve prospěch našich fotbalistů. Dařilo se 
i v Jaroměři, kde jsme vyhráli také 2:1.
 5. kolo – Jaroměř B vs. TJ Sokol Deštné v O. h.  – 1:2 – (výhra TJ Deštné venku).
V této soutěžní sezoně došlo ke změně remízou končících utkání. V takovém případě se 
kopou pokutové kopy (PK) Je jich vždy pět až do výhry jednoho z týmu. Tým, který na PK 
prohraje si připíše 2 body do tabulky a vítězný tým si připíše 3 body. Organizátoři se tak 
snaží pozvednout atraktivitu soutěže.
 
Tímto bych chtěl za sebe i za fanoušky a příznivce domácího fotbalového týmu TJ Sokol Dešt-
né v O. h. poděkovat všem hráčům za velice dobré výkony v začátku mistrovské fotbalové sou-
těžní sezony, ale také za skvělé výkony v pohárových utkáních. Přeju jim hodně fotbalových 
úspěchů, aby je provázela správná fotbalová pohoda a obešli se bez zranění. Neztrácejte síly, 
střeleckou naději i víru v další úspěchy. Více o fotbale přinesu v příštím čísle, kdy připravím 
rozhovor s novým trenérem i s některými hráči…
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 Ještě bych chtěl na závěr znovu připomenout zajímavou a důležitou nabídku pro míst-
ní i „přespolní“ podnikatele a fi rmy, že mohou sponzorsky podpořit domácí fotbalový tým. 
Všichni víme, že bez sponzorů to dnes moc nejde, protože dotace plně nestačí pokrýt vše po-
třebné. TJ Sokol – fotbalový tým nabízí umístění reklamy pro fi rmy a podnikatele na domácím 
fotbalovém hřišti, jak dlouhodobě, tak na danou soutěžní sezonu.  Určitě jde o zajímavou for-
mu propagace fi rmy a činnosti podnikání. V případě zájmu kontaktujte vedoucího týmu pana 
Cejnara, tel: 773 637 462, který Vám sdělí podrobnosti a podmínky umístění Vaší reklamy 
na fotbalovém hřišti. Samozřejmě, že fi rma se umístěním reklamy na „domácím hřišti“ stává 
i určitým patriotem… JaK

Tabulka po 5. kole (k 10. 9. 2014) – I.B třída – skupina C

Pořadí Tým Z V P VP PP Skóre Body

1 Spartak Opočno 5 3 0 0 2 13:4 11

2 Slavoj Předměřice n. L. 5 3 1  0 1 13:4 10

3 České Meziříčí 5 2 1 2 0 7:4 10

4 Sokol Malšovice 5 3 1  0 1 8:6 10

5 Sokol Deštné v O. h. 5 2 1 1 1 6:6 9

6 Lokomotiva HK 5 1 3  1 0 5:12 5

7 FK Jaroměř B 5 1 4 0 0 6:12 3

8 SK Smiřice 5 0 4 1  0 3:13 2
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Deštník – zpravodaj obce Deštné v Orlických horách
Registrován Ministerstvem kultury ČR pod reg. č. MK ČR 11921

Vychází 4× ročně, náklad jednoho vydání je 300 kusů.
Uzávěrka tohoto vydání byla 15. srpna, uzávěrka dalšího čísla je 15. listopadu 2014.

Otištěné příspěvky mohou být stanoviskem autora 
a nemusí vyjadřovat postoje vydavatele!

Redakční rada: Jiří Beran (JB), Lucie Havrdová (LuHa), Jaroslav Karban (JaK), 
Alena Křížová (AK), Lenka Zábranská (LZ).

Adresa: Obecní úřad, 517 91 Deštné v Orlických horách 61
tel.: 494 663 193, fax: 494 663 187

e-mail: obec.destne@onet.cz
cena: 15 Kč

ESKÝ ERVENÝ K ÍŽ OBLASTNÍ SPOLEK 
516 01 RYCHNOV NAD KN ŽNOU, PANSKÁ 79 
TEL:: 494 534 896  Mobil: 603 496 644, 
E – mail: cck.rychnov@seznam.cz 

 

Nabídka kurzu akreditovaného MPSV

Pracovník v sociálních službách
Kvalifi kační kurz pro pracovníky v sociálních službách je akreditován MPSV 

2012/0783-PK.

Organizace výuky: 7 víkendů, celkem 156 vyučovacích hodin, z toho 24 vyučova-
cích hodin praxe. Výuka bude zakončena závěrečnou zkouškou. Úspěšní absolven-

ti získají osvědčení s celostátní platností.

Termín konání  kurzu: od 31. října do 13. prosince 2014
Místo konání kurzu: Rychnov nad Kněžnou

Cena 8.900 Kč

Platbu lze provést v hotovosti v kanceláři OS ČČK  Panská 79, Národní dům 
II. patro. Na požádání vystavíme fakturu. Nabízíme možnost 3 splátek.

Absolvent kurzu může poskytovat služby osobního asistenta klientům s tělesným, smyslo-
vým, mentálním nebo kombinovaným postižením. Může pracovat jako au pair u nás 

i v zahraničí. Najde uplatnění jako pracovník v sociálních službách v ústavní a domácí péči. 
Je schopen poskytovat základní sociální poradenství, dokáže pomoci při zvládání běžných 

úkolů péče o vlastní osobu, při osobní hygieně, při zajištění stravy a chodu domácnosti. 
 Je schopen účinně poskytnout první pomoc.

Vstupním předpokladem účastníka kurzu je ukončené základní vzdělání! 
V případě zájmu nás neváhejte kontaktovat.



Provozovatel vodovodů a kanalizací - 
Deštné v Orlických horách nabízí:

– realizace vodovodních a kanalizačních přípojek
– realizace septiků, žump, lapolů  a ČOV
– realizace úpraven podzemní vody na vodu pitnou,
 včetně úpravy tvrdosti
– realizace podzemních vrtů včetně vystrojení 
 k zásobování pitnou vodou
– odběr a laboratorní rozbor odpadní a pitné vody
– zkoušky vodotěsnosti nádrží a potrubí
– zpracování provozních řádů vodovodu, kanalizace a ČOV
– likvidace odpadních vod ze septiků a žump feka vozem

Sídlo:
Pražská třída 47/151, 500 04  Hradec Králové

Provozovna:
Bezručova 607, 552 03 Česká Skalice

Tel. +420 491 433 057, mobil: +420 721 990 748
Email: ivkgroup@ivkgroup.cz, www.ivkgroup.cz 

- Montáž a údržbu ve ejného osv tlení
- Kabelové rozvody
- Slaboproudé a po íta ové rozvody
- Výchozí a periodické revize el. za ízení
- Projekty elektroinstalací

Naše firma provádí a zajiš uje:
- Montáže elektroinstalací
  - rodinných dom
  - pr myslových staveb
  - administrativních budov
  - ve zdravotnictví

 Zajišťování revizí
 Máte provedeny revize vyhrazených technických zařízení 

 dle aktuální legislativy?

Hlídáte si zákonem stanovené lhůty?

PrPP ovádí vám je osoba, která k tomu má oprávnění?rr

VíVV te jaké jsou vaše zákonem stanovené povinnosti?íí

TyTT to starosti převezmemeyy
 a zajistíme vše co je třeba v oblasti:
� revizí, kontrol a čištění komínů

 � revizí plynových zařízení a tlakových nádob
 � revizí elektro zařízení, spotřebičů a hromosvodů
� revizí hasicích přístrojů a hydrantů

 � revizí a kontrol sportovních zařízení a dětských hřišť
 � požární ochrany a BOZP

Právní služby
Zastupování u Rozhodčího soudu

 Řešení pohledávek po splatnosti

Pojišťovací makléř - pojištění

 Sjednání všech druhů pojištění firem a občanů
 Likvidace škod z pojištění
 Právní zastupování klienta při řešení sporů s pojišťovnami

Hradec Králové  500 02, Škroupova 957
Tel.:  495 534 455

www.proconsulting.cz

Smluvní partner obce Deštné v Orlických horáchrlických 

PRVNÍ KARTA V ČR NABÍZEJÍCÍ SLUŽBY ZDARMA 

WWW.ORLICKAKARTA.CZ
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INTERNET
- levné připojení k internetu od 190,- Kč měsíčně včetně DPH
- možnost denního tarifu: 25,- Kč pouze za den, který jste na internetu
- zkušební měsíc zdarma
- v ceně prostor pro webovou stránku 1GB, PHP, mySQL

TELEFON
- internet + telefonní linka v ceně internetu s výhodným voláním
- samostatná telefonní linka bez internetu za 50,- Kč měsíčně
- možnost zachování stávajícího telefonního čísla

+420 492 601 600
web: www.onet.cz
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